
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. november 30. napján 

megtartott nyilvános üléséről.   

 

Az ülés helye: Városháza Irányi Dániel Díszterme, Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet 

 

 

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Csibor Géza, Deákné 

Domonkos Julianna, Mucsi András, Jenei Sándor, Rácz Attila, Juhos János, 

Földesi Mihály, és Molnár Gábor képviselő.  

 

Tanácskozási joggal vett részt: 

  

 Tárnok Lászlóné jegyző 

 Dr. Bocskay Árpád aljegyző 

 Dr. Tanai Judit jogász  

 Szabóné dr. Vass Orsolya jogász 

 Nánási Zsolt osztályvezető  

 Gál András osztályvezető  

 Nánási László ügyvezető 

 Szabóné Szabó Erzsébet BVSZ KFT. részéről 

 Juhos Józsefné belső ellenőr 

 dr. Leszkó Diána Békési Járási Hivatal hivatalvezető h. 

 Molnár Sándor békési lakos 

 Ilyés László békési lakos 

 Baukó Ferenc békési lakos  

 Botos-Bakancsos Géza békési lakos  

 

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte a testületi ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy 

a képviselő-testület határozatképes, mert 11 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.  

 

 

 

Tárgy: Napirend elfogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Nincs módosító javaslata, ezért kéri, hogy a meghívóban 

kiküldöttek szerint szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  
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- A képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

234/2023. (XI.30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. november 30. napján tartott ülésének 

napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:  

 

NAPIRENDI PONTOK:  

 

Nyilvános ülés: 

 

1. Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről, 

értekezletekről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

2. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

3. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

Előterjesztő: Tárnok Lászlóné jegyző 

4.  Tájékoztató a polgármester átruházott határkörben hozott döntéseiről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

5. Beszámoló Békés Város Önkormányzata és intézményei költségvetésének 2023. évi I-

III. negyedéves teljesítéséről, valamint az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 

5/2023. (II.24.) rendeletének módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

6. A 2024.évi átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet megalkotása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

7. Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó 

egyes szabályokról szóló 12/2020. (VI.29) önkormányzati rendelet módosítása és a 

lakások elidegenítéséből származó bevételek felhasználásáról szóló 38/2007. (VIII.31.) 

számú rendelet hatályon kívül helyezése 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

8. Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021.  

(XI. 2.) önkormányzati rendelet módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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9. A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást 

nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) rendelet 

módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

10. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019.(X.29.) rendelet módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

11. Békési Középiskolai Ösztöndíj alapításáról szóló 5/2017. (I.30) önkormányzati rendelet 

módosítása   

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

12.  Az általános iskolás tanulók és felsőoktatási hallgatók ösztöndíjáról szóló 9/2009. 

(III.27.) önkormányzati rendelet módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

13. A lakáscélú kamatmentes kölcsön helyi rendszeréről szóló 28/2011. (IX.30.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

14. A Békési Polgármesteri Hivatal törzskönyvi nyilvántartásának és SZMSZ-ének 

módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

15. Tájékoztató a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás 2023. évi költségvetésének 

I-III. negyedéves teljesítéséről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

16. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024.I. félévi munkaterve 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

17. Békés Város Önkormányzata 2024. évi belső ellenőrzési terve  

Előterjesztő: Tárnok Lászlóné jegyző  

 

18. Szakorvosi rendelések szünetelése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

19. Békés Város Helyi Esélyegyenlőségi Programjainak megalkotása 2023-2028. 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

20. Köztemetés ellátása vonatkozásban vállalkozási szerződés megkötése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

21. A 2024. évi járási START programhoz önerő biztosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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22. A 2024. évi piaci díjtételek meghatározása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

23. A Békés, Jantyik M.u.33. szám alatti ingatlan hasznosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

24. A Békés, Jantyik M.u.29. szám alatti ingatlan bérleti szerződésének meghosszabbítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

25. A Békés, Csabai.u.81. szám alatti ingatlan bérleti szerződésének meghosszabbítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

26. A Békés Város Önkormányzata tulajdonában lévő gazdasági társaságok ügyvezetőinek 

és cégvezetőinek béremelése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

27. Költségvetési előirányzat átcsoportosítás engedélyezése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

28. A Szent Lázár Alapítvány Kölcsönkérelme  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

29. Bejelentések, interpellációk  

Kálmán Tibor polgármester: Ahogyan a meghívóban is jeleztük, a napirendi pontok tárgyalása 

előtt közmeghallgatásra kerül sor. 

 

A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény és a Képviselő-testület szervezeti és 

működési szabályzata alapján a Képviselő-testület évente legalább egyszer, előre meghirdetett 

közmeghallgatást tart, amelyen a helyi lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői a 

helyi közügyeket érintő kérdéseket tehetnek fel, illetve javaslatokkal élhetnek. 

 

Köszöntötte a lakosság részéről megjelent érdeklődőket. Kérte, hogy akinek van mondanivalója, 

jelezze, és fáradjon ki legyen szíves a mikrofonhoz. 

 

Baukó Ferenc békési lakos: Az Irányi utca lakója, ott él hetven éve. Azért jött el a 

közmeghallgatásra, hogy az Irányi utca és környékének, lakosságának néhány jellegzetes sok 

embert érintő problémájáról beszéljen. Van néhány probléma a körzetben, amiről beszélgettek 

már 2021-ben is, amikor Polgár Zoltán alpolgármester nagyon közvetlenül elment az érintett 

területre. Megkereste őket és elmondták a problémájukat és nagyon rövid időn belül intézkedett 

az akkor felmerülő problémára, ami arról szólt, hogy az Irányi utcának a gyalogjárdája nagyon 

sok helyen balesetveszélyes. Ezúton is megköszönte az alpolgármester akkori gyors segítségét. 

Akkor az alpolgármester mondta, hogy az Irányi utcán a vízelvezető árok rendbe lesz téve nagyon 

szépen, úgy mint a Keserű soron. Beszéltek még arról az útjavítással kapcsolatban, hogy vannak 

még lehetőségek, azonban azóta ezzel kapcsolatban nem történt változás. Az egész lakosságot 

érinti az Irányi és a Fábián utca vonatkozásában, ezen az útvonalon átvonuló hatalmas 

forgalomról van szó. Ez a forgalom oda lett terelve, hogy a város központját kikerülje, ami azt 

jelenti, hogy a bejövő forgalom a Rákóczi útról lefordul, megteszi azt a kis rövid szakaszt és 

befordul az Irányi utcára. Az Irányi utca sarkán lefordul a Fábián utcára és ott megy tovább. A 

probléma az, hogy egy ilyen szerelvény 40-50 tonna, átlagosan egy napon ezen az útszakaszon 
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40-60-szor megy el egy ilyen gép. Ezt onnan tudja, hogy kiül a teraszra és feljegyzést készít róla, 

ezekről készült fénykép is. Ennek a hatalmas forgalomnak az a problémája, hogy tönkre tette az 

Irányi utca aszfaltútját, azt a gyönyörű utat, amit annak idején a 80-as években házankénti 

lakossági hozzájárulással út alapépítő társulás létrehozásával csináltak meg. Ez most tönkrement 

és ezek a hatalmas gépek tették. Az alpolgármester is látta ezt és tudja is, mert ott lakik a 

környéken.  

Az út szélére kiültetett díszcserjéket, virágokat kitapossák, a kutyákat és macskákat elütik, a 

felsővezetéket leszakítják, a szabályosan parkoló kisbusznak a sarkának az ekének a vasa 

beleakadt és leszakította a hátulját. Rettenetes zajszennyezés és levegőszennyezés van azon a 

környéken. Reggelente az utcán halványbarna kékes füstcsíkot lát végig az utcán. Természetesen 

sok család lakik ebben az utcában, kisgyerekesek is, ez a lakosságnak nagyon rossz és erre 

szeretné felhívni a figyelmet. Csodálkozik, hogy a Képviselő-testületnek eddig ez nem jutott az 

eszébe, hogy ez a rengeteg gép levegőszennyező szerkezetek ontják be a füstöt a bölcsődébe. 

Pótkocsival 16 keréken, púposan megrakva marhatrágyával járkálnak a régen úri utcának 

nevezett környéken. Próbáltak szólni a környék képviselőjével, a Lipcsei úrral ezt már 

kitárgyalták, aztán a Földesi úr lett megválasztva, ő vele még nem beszéltek erről a témáról.  

Azt tervezték, hogy úgy ahogy annak idején is, írt egy levelet és aláíratta a lakossággal, az el lett 

küldve. Azonnali intézkedés történt, most is megfogalmaz az érintett lakossággal egy levelet és 

aláíratja. Beszélt olyanokkal, akik ezekben a gépekben ülnek és elmondták, hogy eltudnának 

menni másik útszakaszon, de az pénzbe kerülne, mert ott utat kellene építeni. Szükséges ezt 

megtennie vagy elég az, hogy ezt most elmondta?  

 

A parkolási helyzet a 2-es számú általános iskola előtt a Rákóczi úton nagyon zsúfolt. Amikor 

iskolába viszik a gyerekeket egyszerűen nem lehet közlekedni azon a szakaszon. Mindenütt 

állnak autók és ott van az Irányi utca sarkán egy hatalmas üres telek évek óta, ami be van kerítve. 

Az a javaslata, hogy fel kellene azt a területet szabadítani és lehetőség lenne parkolni.  

 

Az Irányi utca és Fábián utca kereszteződésétől a Rákóczi útig meg kellene tekinteni az Irányi 

utcának azt a szakaszát, hogy hogy néz ki. Amikor olvassák, hogy milliárdok vannak az 

útfelújításra fordítva, akkor szeretnék, ha ezekre az útszakaszokra is figyelnének.  Tisztában van 

az ország gazdasági helyzetével, tudja azt is, hogy soha nem fog bekövetkezni az, hogy minden 

háztartásnál jó legyen. Ettől függetlenül szeretnék azt kérni, hogy tekintsék meg különösen ezt 

az utcát. A Mezgé felől jön fel a forgalom, és meglátják az egyenes szakaszt és már 90 km/h 

sebességgel megy. A tizenéves segédmotoros gyerekek versenyeznek az Irányi utcán. Nem 

lehetne ezt a hatóságnak jelezni, hogy hatékony legyen a csendesítés? A rendőrségnek sok 

bevétele lehetne ebből, és mivel a fia rendőrezredes ezért tudja, hogy milyen eszközök állnak 

rendelkezésre ezekre az esetekre.  

Kérte a Képviselő- testületet, hogy fontolják meg ezeket a dolgokat és jelezzék, ha megtekintenék 

a területet, mert együtt szeretné megmutatni a vízelvezetéssel és az egyéb problémákkal 

kapcsolatos helyeket.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: A 2-es iskolának a területével kapcsolatban tényleg elég nagy 

problémák vannak parkolás szempontjából, de abba nem akar bele menni, hogy mennyi autó 

keletkezett az elmúlt 10-20 évben. Ott van a rendőrség, akik kint parkolnak, a pedagógusok, akik 

kint parkolnak, illetve rengeteg gyermeket visznek oda. Az a füves részen jó ötlet lenne egy 

parkolót csinálni, de az egy magánterület tehát nem önkormányzati terület. Próbáltak egyezkedni 

erről a területről eddig sikertelenül. Ami még megoldás lehet majd, hogy a Református iskolával 

egyeztetve esetlegesen be tudnák –e engedni legalább az ők pedagógusait az iskola területére. 

Most lesz egy felújítás ott, a járdák meg lesznek csinálva és az iskola előtt is végig új járda lesz 

kiépítve, de ezt az autós megállásokban nem fogja segíteni. Kint van a megállni tilos tábla a 
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Rákóczi utcán és meg lehet nézni, hogy ahhoz képest, hogy 40 méterre a rendőrség kevesen 

állnak meg a stopnál, direkt ott van egy zebra és mindenki ott kel át. A parkolásnak ez is 

problémája, hogy szeretnek úgy menni, hogy 5 méterre megállva intézményektől, boltoktól 

bárhol. A másik része az Irányi utcának, a következő aszfaltozási programban benne van, tehát 

az teljesen új aszfaltot fog kapni odáig, mert az tényleg gyalázatos. Sajnos a tervező kolléga 

annyit mondott,hogy  valami szerkezeti probléma miatt megy ennyire tönkre az út. Ki lesz javítva 

és tavasszal elkezdődnek az aszfaltozások. A Fábián utcától a Kecskés kocsmáig egy nagyon jó 

út még ahhoz képest is, hogy mennyi autó jár ezen. Sőt a járda még a világháborúkor épült oda 

és nagyon jól meg lett csinálva annak idején. Vizsgálva volt már, hogy merre is lehet elmenni a 

gépeknek. Nézzék meg majd, hogy melyik az az út, mert egyelőre ilyen megoldás még nem jött, 

hogy legyen alternatív útvonal. Akik Tarhos felől érkeznek és Mezőberény irányába mennek, az 

Irányi és Fábián utcán megy ki. A Szabó Dezső utca sokkal rosszabbul néz ki, mint az Irányi 

utca, a Szabó Dezső utca is le lesz aszfaltozva pont emiatt, új burkolatot fog kapni. Sajnos nem 

tudja, hogy meddig tart és amiatt mert látja, hogy a 30 km/h táblánál 50-60 km/h sebességgel 

hajtanak. Az önkormányzat azt tudja megtenni, hogy ezt az alternatív útvonalat megvizsgálja.  

Ezt már nem kell leírni levélben, mert foglalkoznak ezzel az üggyel. Nem baj az, hogyha másik 

szerveknek is elmegy az a levél, amiben a környezetszennyezéssel kapcsolatban írnak. A 

rendőrséget megkérhetik, hogy ezekre a szakaszokra több mérést intézzenek. Meg fognak tenni 

mindent, és a megoldás tényleg az lenne, hogy valami másik utat kitaláljanak. Az Irányi utca 

eleje le lesz aszfaltozva. A vízelvezetés miatt a saját hiányossága az, hogy még nem került sorra 

annak a javítása, saját forrásból fogja megcsináltatni.  

 

Juhos János képviselő: Egyet ért Baukó úrral és alpolgármester úrral is. Azt látja ebben, hogy 

nem a megállni tilos tábla a megoldás. Volt ott Mucsi képviselővel és több alkalommal 

körbenézték a környéket. Változatlanul kitart amellett, hogy van még ott lehetőség néhány 

autónak legálisan megállási lehetőséget biztosítani, hogy a reggeli és a délutáni csúcsforgalmat 

csökkentse. Kiterjesztené ezt a részt a gyógyszertár előtti részre, a Libazug utca elejére is. A 

közút kezelővel több akadályra hivatkozva nem történtek ebben lépések. Még egyszer érdemes 

lenne nekifutni, mert ha valóban akarják, akkor meg lehet csinálni.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A mostani TOP plusz pályázat keretében a járdafelújítás során 

szerettek volna oda parkolókat csinálni. Elkészültek a tervek, de az irányítóhatóság kivetette 

velük, de tervek már vannak így valahonnan máshol kellene forrást találniuk. Szerették volna 

megvalósítani, de most ez a helyzet.  

 

Földesi Mihály képviselő: Baukó úr által fölvetett gondolatok teljesen jogosak. Erről már sokat 

beszéltek bizottsági és testületi ülésen is az elmúlt években. Ő vetette föl legelőszőr ebben a 

ciklusban, hogy mezőgazdasági útvonalat kell kialakítani. Az útfelügyelet a súly, 

szélességkorlátozást megszüntette, mert ezekkel a gépekkel nem tudtak volna vonulni. A 

mezőgazdaságban a nagy terület összevonások következtében egyre nagyobb gépeket vettek a 

gazdálkodók, mert nem tudják megművelni kisgépekkel. Ezek az utcák jelen pillanatban a régi 

50-es MTZ-hez ifákhoz voltak kialakítva a súlykorlátozásokkal együtt. Ez a jelenlegi 

körülmények között nem megoldható. Ezt az önkormányzat nem tudja megoldani, tehát ezzel 

tisztában kell lenni. Ennek a megoldása pályázat útján lehetséges, két lehetőség van, ha lenne 

egy elkerülő mezőgazdasági útvonal és ez nem kevésbe kerül. A városon belül pedig 

mezőgazdasági útvonal kialakítása elkerülhetetlen, a Kisgazda körnek az elnökét megkereste 

ebben az ügyben, hogy beszéljenek róla. Nagyjából ki is van alakítva valamilyen szinten, csak 

egyetlen probléma van, mint ahogy az előbb is elmondta, hogy ez még lovas kocsikhoz vannak 

igazítva és nem a jelenlegi fejlett gépekhez. Ki kellene szélesíteni az utcákat, hiszen ha a nagy 

járművek felmennek az útra, akkor a személygépkocsik nem férnek el mellettük. Erre igenis a 
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pályázatokat meg kell keresni valamilyen úton módón, hogy megoldásra kerüljön. Azt kell 

eldönteni, hogy a városból melyik alternatív útvonalat válasszák. Csináltatni egy körgyűrűt, ami 

milliárdok, vagy megszélesíteni ezeket az útvonalakat. Ráadásul annyira szűkek az utcák, hogy 

a duplakerekes gépekhez akkor is szűk lenne, amikor a két duplakerekes egymással 

szembetalálkozik. Örül, hogy Baukó úr fölvetette ezt a kérdést.  

 

Balog Zoltán képviselő: Földesi képviselő nagyjából elmondta, amit szeretett volna ő is 

mondani, tapasztalta a megyében több helyen, hogy vannak elkerülő, összekötő mezőgazdasági 

utak, városok közt mint például Okány- Zsadány. A zúzott kővel kirakott úton nem engedik föl 

a közútra a nagy gépeket, hanem azok a két település közt közlekednek. Almáskamarás 

környékén hasonló utak találhatók, viszont helyben már a polgármestert kereste és egyeztettek is 

róla, hogy hol lehetne egy ilyen alternatív utat kialakítani a legegyszerűbben és leggyorsabban. 

Az Élővíz- Csatorna és a Kettős-Körösnek a hídja egy komoly probléma. A Csatárkerti részt ki 

lehetne vinni a Köröspart mellett, ha lejönne a hídról és végig menne a part mellett a körgát 

irányába. Tehát ott lenne egy alkalmas terület és valószínű, hogy a vízügy biztos nem engedné, 

mert az egy aránylag rövid és egyből a Csatárkerti részen van. A buszfordulótól egyenesen 

átvezet a Csabai útra tehát Murony megközelítése is biztosítva volna. Nagyjából szórt kővel is 

rendelkezik teljesen a 47-es főútig meg van kövezve, azt a vízügy rendbe tartja a zsilip miatt. A 

berényi irány felől elképzelése sincs. Majd esetleg meg lehet kérdezni a vízügynél, hogy a gát 

tövében kialakítani egy utat a dobozi útig.  

 

Rácz Attila képviselő: A Rákoczi út zsúfoltságáról már többször tárgyaltak a testület előtt és a  

Rákóczi út 2,4,6 szám iskola kapcsán is. Ahogyan az elmúlt tíz évben alpolgármester úr is 

említette egyre több autó van. Nem volt szokás korábban, hogy autóval viszik a gyerekeket, még 

a szomszédból is autóval viszik. A Hepp Ferenc iskolának a felújítása során figyelembe vették 

valami féle gyermekkirakó valósult meg azzal, hogy egy egyirányú behajtása lett a parkolónak. 

A korábbiakban is jelezte, hogy a Rákóczi út 4-6 számnál van egy kis előkert szakasz, amit az 

önkormányzat részére biztosítana. Már az iskola előtt a kiskerítés lebontásra került és a Démász 

épülete is az utca tengelyéből hátrébb lett húzva, pont amiatt, hogy az iskola előkertjét ott 

parkolóvá lehetne alakítani és gyerekkirakót lehetne létrehozni. A Rákóczi úton a Démász előtti 

parkolót kellene folytatni tovább és ott száz éves eperfák esnének áldozatul ennek a műveletnek, 

de az a zsúfoltság ami ott van a reggeli időszakban főleg, azt saját területükön meg tudnák oldani. 

Az Irányi utca sarkán lévő magánterület bevonása, amely üzleti célú ingatlanná nőtte ki magát 

és ott többféle tervek is voltak az elmúlt időszakban, amelyek nem valósultak meg. Annak a 

megvásárlásával lehetne parkolóvá alakítani, mert olyan költségeket jelente, hogy nem 

tulajdonosként nem érné meg felületeket kialakítani rajta, de itt ezt az iskola előtti résznél az 

előkert az áldozatul esne ennek. Nyernének területet és egy 150 méter hosszú parkoló lehetne ott 

és a kerékpár út melletti védett területen vannak, tehát onnan már nem kell átmenni a közúton. 

Akár az autóból saját maga kiszállva szaladhat be az iskolába ha már harmadikos vagy 

negyedikes a gyerek. Továbbra is ajánlja, hogy azt tekintsék át, hogy a Démász épületének a 

tengelyében folytassák tovább és vigyék be a járdát az iskola épülete elé és ott előtte nézzék meg, 

hogy a parkoló hogyan alakítható ki és ezzel az iskola előtti zsúfoltság megszűntethető.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Sok beszélgetésen túl vannak a parkolás és a mezőgazdasági gépek 

tekintetében. Az aszfaltos utakat a Szabó Dezső vagy akár az Irányi utca tekintetében föl fogják 

újítani, de a légszennyezést nem oldja meg. Ötletelnek majd tovább, hogy hogyan lehetne 

megoldást találni. Alpolgármester is javasolta, hogy a hivatalos irányba is elinduljon akár a 

kormányhivatal felé légszennyezéssel kapcsolatban nagyon jó ötletnek tartja. Megköszönte a 

jelzéseket és ha bármilyen elképzelés van, akkor alpolgármester úr és ő is szívesen várják. Hátha 

olyan ötletet tudnak találni, ami az ott lakóknak, és a mezőgazdasági gépeknek is jó.  
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Ilyés László békési lakos: A békési szakiskola sarkán nem ég a közvilágítás már vagy négy 

napja. Ugyan kimentek a villanyszerelők és meg is csinálták és akkor égett és miután elmentek 

azután csak két izzószál ég. Járkálnak ott rengetegen és nagyon sötét van.  

A Hőzső és a Libazug utca közötti részén a járdákkal is gond van. Negyven centis betonlap van 

és ott is sokan közlekednek, nagyon szűk a járda és azt jó lenne megszélesíteni.  

Van három 40-50 éves koronaakác amit egyszer megnyakaztak de az nem ért semmit, tehát ki 

kellene venni hogyha lehetne.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: A sarki fákat már a főkertész is vizsgálta. Fát kivágni mindig 

gondot jelent, de szerencsére az elmúlt három évben már több mint ezer fát elültettek. Sajnos a 

saját képességeiket meghaladta és azért nincs még kivágva mert a náluk lévő emelőkosaras 

kocsival nem lehet végrehajtani ezt a műveletet. Ezt majd egy külsős tulajdonostól meg kell 

rendelni és az pénzbe fog kerülni. Nagyon érdekes felvetés a Libazug és Hőzsőnek az 

összeköttetése, mert ott van egy pici járda, amit meg lehetne szélesíteni. Ott is van egy olyan 

probléma, hogy átjárnak az autók, természetesen mindenki a járdán megy, lemegy a Hőzső utcára 

azon a kis úton az autó. Ezen is el kell gondolkodni, ugyanilyen problémát okoz az Ibrányköznél 

a múltkor volt ott és nézte azt az utcát a Nyíri utcától a Bartókig nagyon sok autó megy el, erre 

is kell valamiféle megoldást találni, mert sajnos hiába csinálják meg nem lehet minden utcát 

leaszfaltozni. Jövőre az egész városnak a közlekedését át kell vizsgálniuk, azért mert sok autó 

lett. Annak idején a városszerkezet nem így lett kitalálva. Menni fognak megnézni a járdát és 

megjavítják, a világítással kapcsolatban az MVM hibabejelentő oldalán megteszik a bejelentést.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A tavasz folyamán egy nagyot tudnak lépni, mert 48 utcát fognak 

leaszfaltozni, ebben van négy utca, ahol mezőgazdasági gépek is járnak. Emellett 16 ezer m2 

járdát is fognak felújítani.  

 

Baukó Ferenc békési lakos: A testvére pár ciklusig képviselő- testületben tag volt, a felesége a 

pénzügyi osztályon tehát neki nem idegen ez a közeg. A lakosság nevében megköszönte a 

rengeteg munkát, amit végzett az önkormányzat a városban, hiszen látványos szép munkálatok 

lettek elvégezve. A jövőre tekintve jó egészséget kívánt továbbra is az önkormányzatnak és 

kellemes karácsonyi ünnepeket és boldog újévet Kívánt minden jelenlévőnek.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Viszont kívánt Békés Város minden lakójának kellemes ünnepeket 

és sikeres boldog újévet.  

Amennyiben nincs több hozzászólás, a közmeghallgatást lezárom, és folytatjuk az ülést a 

napirendek megtárgyalásával. 

 

 

1.Napirend tárgya: Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb 

eseményekről, értekezletekről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat?  

 

Mucsi András képviselő: Köszönetet mondott, hogy megoldódott a Szegedi Kis István 

sétánynak a kérdése, mégpedig ott jelezték a szülők, hogy 200 családot érint. Nagyon nagy 

forgalom van, de a járdakérdést sikerült megoldani. Azt a gyakorlatot alkalmazta az 
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önkormányzat, amit eddig is, hogy felesbe kerülnek a költségek az érintettel, ez egy jó gyakorlat 

és ezt kell folytatni. Tehát a református óvodáig is ment tovább a járda, abba ők is beleszálltak 

egy nagyobb összeggel és ez a jó. Így mind a két fél érzi ennek a súlyát és jelentőségét, de nagy 

problémát jelent az elhagyott ingatlanoknak a kérdése, ami önkormányzati tulajdonban van 

ennek kapcsán már korábban mondta, hogy nagyon örül, hogy a Csabai úti óvodának meg lett a 

funkciója, illetve annak is nagyon örül, hogy az óvodával kapcsolatban is pont most fog a 

képviselő-testület hozni egy döntést ,de már a németek belakták és nagyon szépen rendben 

tartják. Ezzel kapcsolatban adott be interpellációt korábban is a világításügyében, illetve kérték, 

hogy továbbítsa, hogy akkora a forgalom, hogy olyan szinten belakták, hogy egy kis követ 

szeretnének az óvoda elé, hogy tudjanak parkolni. Ennek az óvodának is van gazdája és nem 

pusztul le, fűtve van, és rendezvényeket csinálnak. A köszönet szavát szeretné mondani 

elsősorban az egyesület fele, polgármester úr és alpolgármester úr fele a Kasza utcaiak nevében 

köszönetet mondott, hogy belvíz elvezetésében újabb kérdést oldottak meg. A gratulációját 

kifejezte és a képviselő társaknak a figyelmét felhívta arra, hogy Kovács Ildikó bizottsági tag, 

dr.  Pintér Sándor belügyminiszter úrtól vett át egy szociális elismerést, valamint Ásós Géza a 

Békési cigányságért díjat vehette át. Olyan békésiekről van szó, akik a városunk jó hírét viszik 

és mindannyian büszkék tudunk rájuk lenni.  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Megtisztelő volt a közelmúltban részt venni a Virágos 

Magyarország rendezvényen Budapesten. Ez az ünnepség 30. alkalommal került 

megszervezésre, Békés Városa is nagyon elismert ezen a területen. Tudja, hogy néha kritikát 

gyakorolnak a város lakói, hogy ez a belvárosra vonatkozik, tehát, hogy milyen szép a belváros 

része. Törekednek arra, hogy ne csak a belvárosról legyen mondható ez, illetve kérik a lakosságot 

a jövőben is, hogy a saját kertjeiket és utcarészüket is továbbra is szépítsék. Nagyon büszke volt 

és köszönetet mondott azoknak, akik sokat fáradoztak így különösen a BKSZ munkatársainak 

mondott köszönetet.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Budapesten osztódni kellett Julikával, mert egyszerre két díjat is 

átvehetett a városunk. Legalább ilyen fontosnak tartja, hogy a kiemelkedő véradó munkában való 

szervezésért is kaptak egy kitüntetést és ez nagyon fontos dolog. Nem véletlen, hogy Madzagfalvi 

napokon az az 550 fő, aki vért adott az országosan is egy óriási szám. Megköszönte Barta 

Istvánnak azt a munkát, amit bele tett, mindenki menjen és adjanak vért, mert ez egy nagyon 

fontos dolog.   

További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a tájékoztató 

elfogadásáról.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

235/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése 

között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  
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Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

2.Napirend tárgya: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat?  

Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

236/2023. (XI. 30.) határozata 

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken 

elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

3.Napirend tárgya: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat? 

Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a tájékoztató elfogadásáról. 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

237/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi 

változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

4. Napirend tárgya: Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

238/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Tájékoztató a polgármester átruházott 

határkörben hozott döntéseiről szóló tájékoztatót az előterjesztésben foglaltak szerint elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

5. Napirend tárgya: Beszámoló Békés város önkormányzata és intézményei költségvetésének 

2023. évi I-III. negyedéves teljesítéséről, valamint az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről 

szóló 5/2023.(II.24.) rendeletének módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság megtárgyalta és 

elfogadásra javasolják a határozatot és a rendelet-tervezetet. 

 

Az előterjesztés részletesen, táblázatokkal alátámasztva mutatja be az önkormányzat első 

háromnegyedéves gazdálkodását. Fegyelmezett és takarékos gazdálkodást folytatnak az 

intézményeink, a város pénzügyi helyzete stabilnak mondható. Folyószámla hitelt csak az első 

félév során kellett mindössze 24 napig igénybe venni. 

 



 

 

 

12  

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Földesi Mihály képviselő: Kiemelt egy két dolgot a beszámolóból. Mindig el szokta mondani 

Mucsi András képviselő, hogy a pozitívumokat emeljék ki. Ha végig nézik a beszámolókat, akkor 

látják, hogy a városi szintű bevételek 88%-on teljesültek, tehát maga a költségvetési egyensúly 

összeségben rendben van. Látszik, hogy a közhatalmi bevételek, adóbevételek azok 26%-al 

magasabbak az előirányzathoz képest, tehát túlteljesítést mutat. Nagyon jó volt a behajtási munka 

része, vagy a tervezés volt alul azt nem tudja eldönteni. Azonban az látszik különösen az 

iparűzési adónál látványos volt a többletbevétel. A tartalékok az előirányzathoz kerültek, 145 

millió forintos adóbevétel és a többletadó bevétellel mi a célja az önkormányzatnak?  

A polgármesteri hivatalnál megemlítették a konyhát és a saját bevételeknek a 60%-át a konyha 

és a gyermekétkeztetés bevételei teszik ki. A hivatali konyha működési bevételei kedvezően 

alakultak a 67% teljesülési arány mellett, 71 milliós nagyságrendű összeg folyt be a tevékenység 

kiadás 59%-os teljesülést mutatott. A konyha rentábilis, ennek ellenére szó volt róla, hogy külső 

vállalkozóval szeretnék ezt megoldani. Jó lenne, ha egy pályázat útján ez megmaradna, hogy ne 

kelljen kiszervezni. Megoldható ez? Látja a többletbevételt és érdekelné, hogy ebből esetleg 

lehetne –e átcsoportosítani pénzt a felújításra?  

Ez nem az első féléves, hanem az I-III. negyedév és a 11. oldalon kerüljön módosításra ez.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A konyha megmarad az önkormányzat működtetése alatt. Elég 

komoly beruházást kellene végrehajtani az eszközállományon, hiszen ott vannak a hiányosságok.  

A többletbevételt illetően nem adták el a kertes házakat, az év eleji bevételeknél be volt tervezve 

83 millió forint és nem történtek meg azok az eladások, a maradékot pedig egyelőre tartalékba 

helyezik, hiszen nincs még vége az évnek, még magas rezsiszámlát is kaphatnak.  Idén 24 napig 

kellett igénybe venni a folyószámla hitelkeretet és ezúton is megköszönte a pénzügyi osztálynak, 

hogy sikerült ilyen jól és stabilan végig menni ebben az évben.  

  

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

239/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzat 2023. I-III. negyedévi 

költségvetésének teljesítéséről szóló beszámolót az előterjesztésben foglaltak szerint elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 25/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, a közszolgálati tisztségviselőkről szóló 2011. évi 

CXCIX. törvény 234. § (3)–(4) bekezdésében, valamint a Magyarország 2023. évi központi 

költségvetéséről szóló 2022. évi XXV. törvény 61. § (6) bekezdésében kapott felhatalmazás 

alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) és f) pontjában meghatározott feladatkörében 

eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

2. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) A Képviselő-testület a 2023. évi költségvetés kiadás / bevételi főösszegét 9.136.200.532 Ft-

ban, azaz Kilencmilliárd – egyszázharminchatmillió – kettőszázezer – ötszázharminckét 

forintban állapítja meg.” 

(2) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

2. § (2) bekezdés a)–c) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A bevételek bontása:) 

„a) Működési bevételek összesen. 5.103.815.241 Ft 

aa) Állami támogatások (1. melléklet 1. oldal C oszlop 6. sor): 1.992.325.666 Ft 

ab) Közhatalmi bevételek (1. melléklet 1. oldal F oszlop 6. sor): 714.099.142 Ft 

ac) Intézményi működési bevételek (1. melléklet 1. oldal I oszlop 6. sor): 516.211.372 Ft 

ad) Működési célú átvett bevételek (1. melléklet 1. oldal L oszlop 6. sor): 1.114.636.975 

Ft ae) Működési célú finanszírozási bevételek (pénzmaradvány, állami megelőlegezés) 

(1. melléklet 2. oldal C oszlop 6. sor): 766.542.086 Ft 

b) Felhalmozási bevételek összesen: 4.032.385.291 Ft 

ba) Felhalmozási célú átvett pénzeszközök (1. melléklet 3. oldal C oszlop 6. sor): 

2.087.429.236 Ft 

bb) Felhalmozási és tőkejellegű bevételek (1. melléklet 3. oldal F oszlop 6. sor):   

95.000.000 Ft bc) Felhalmozási célú finanszírozási bevételek (pénzmaradvány) (1. 

melléklet 3. oldal I oszlop 6. sor): 1.849.956.055 Ft 

c) Bevételek főösszege: 9.136.200.532 Ft” 

(3) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

2. § (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(3) A kiadások bontása: 

a) Működési kiadások összesen: 5.096.887.808 Ft 
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aa) Személyi jellegű kiadások (2. melléklet 1. oldal C oszlop 6. sor):   

1.315.090.968 Ft 

ab) Munkaadókat terhelő járulékok (2. melléklet 1. oldal F oszlop 6. sor): 180.581.233 Ft 

ac) Dologi kiadások (2. melléklet 1. oldal I oszlop 6. sor): 1.096.465.681 Ft 

ad) Szociális kiadások és egyéb juttatások (2. melléklet 1. oldal L oszlop 6. sor): 

115.700.000 Ft 

ae) Pénzeszközátadások és egyéb támogatások (2. melléklet 2. oldal C oszlop 6. sor): 

1.545.147.170 Ft 

af) Működési tartalék (2. melléklet 2. oldal F oszlop 6. sor): 234.347.551 Ft 

ag) Működési célú finanszírozási kiadások (2. melléklet 2. oldal I oszlop 6. sor): 

609.555.205 Ft 

b) Felhalmozási kiadások összesen: 4.039.312.724 Ft 

ba) Beruházások, felújítások (2. melléklet 3. oldal C oszlop 6. sor): 568.189.004 Ft 

bb) Egyéb felhalmozási célú kiadások (2. melléklet 3. oldal F oszlop 6. sor):   

66.183.604 Ft 

bc) Fejlesztési célú tartalék (2. melléklet 3. oldal I oszlop 6. sor): 3.370.217.896 Ft 

bd) Felhalmozási célú finanszírozási kiadások (2. melléklet 3. oldal L oszlop 6. sor): 

34.722.220 Ft  

c) Kiadások főösszege: 9.136.200.532 Ft” 

2. § 

(1) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

(2) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

2. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 

(3) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

3. melléklete helyébe a 3. melléklet lép. 

(4) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

4. melléklete helyébe a 4. melléklet lép. 

(5) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

5. melléklete helyébe az 5. melléklet lép. 

(6) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

6. melléklete helyébe a 6. melléklet lép. 

(7) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

8. melléklete helyébe a 7. melléklet lép. 

(8) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

9. melléklete helyébe a 8. melléklet lép. 

(9) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

10. melléklete helyébe a 9. melléklet lép. 

(10) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

11. melléklete helyébe a 10. melléklet lép. 
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3. § 

A Képviselő-testület az Önkormányzat 2023. évi III. negyedéves előirányzatok módosításának 

indoklását feladatonként bontásban e rendelet 11. mellékletében foglaltak szerint fogadja el. 

4. § 

Ez a rendelet 2023. december 1-jén lép hatályba. 

 

 

 Kálmán Tibor Tárnok Lászlóné  

 polgármester jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. 12. 01. napján. 

 

 

Tárnok Lászlóné  

       jegyző 

 

 

 

6. Napirend tárgya: A 2024. évi átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet megalkotása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést szintén tárgyalta mind a három bizottság és 

elfogadásra javasolják a rendelet-tervezetet. 

 

Ez a rendelet a 2024. évi költségvetés elfogadásáig meghatározza azokat a gazdálkodási 

kereteket, amelyek között az önkormányzat és intézményei a bevételeiket folyamatosan beszedik 

és a szükséges kiadásaikat teljesítik. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 26/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

A 2024. évi átmeneti gazdálkodásról 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés f) pontjában 

és az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 25. § (1) bekezdésében meghatározott 

feladatkörében eljárva, a Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Szervezeti és 

Működési Szabályzatról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 29. § (2) bekezdés b) 

pontjában biztosított véleményezési jogkörében eljáró képviselő-testületi bizottságok 

véleményének kikérésével a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) A rendelet hatálya Békés Város Önkormányzatára, valamint Békés Város Önkormányzatának 

irányítása alá tartozó költségvetési szerveire terjed ki. 

(2) Békés Város Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, valamint a költségvetési 

szervek vezetőit, hogy Békés Város Önkormányzatának (a továbbiakban: Önkormányzat), és a 

költségvetési szervek bevételeit a hatályos jogszabályi keretek között beszedje, és kiadásait – 

külön eljárás nélkül – az előző évi kiadási előirányzatokon belül folytatólagosan teljesítse. 

2. § 

(1) Az önkormányzat irányítása alá tartozó költségvetési szervek, a saját hatáskörű 

önkormányzati működési feladatok, a működési támogatásban részesülő gazdasági társaság, az 

évente ismétlődő rendszeres és egyéb támogatások, pénzeszköz-átadások 2024. évi 

finanszírozása az átmeneti gazdálkodás időszakában az előző évi eredeti kiadási előirányzatok 

80 %-án belül, időarányosan teljesülhet. 

(2) A 2024. január 1-től esedékes bérintézkedések a költségvetési intézmények, a polgármesteri 

hivatal és az önkormányzat dolgozóit érintően az átmeneti gazdálkodás időszakában 

végrehajthatóak. 

(3) Az eseti önkormányzati támogatás csak akkor folyósítható, ha a támogatásban részesülő a 

vele kötött megállapodásban rögzített – törvény által előírt – előző évről szóló számadási 

kötelezettségnek eleget tett, és nyilatkozik arról, hogy esedékessé vált és még meg nem fizetett 

köztartozása nincs. 

3. § 

Az átmeneti gazdálkodás időszakában az önkormányzat 2023. évre tervezett beruházási, 

felújítási feladatainak 2024. évi kifizetései a 2024. évre jóváhagyott előirányzatok maradványain 

belül teljesíthetők a már megkötött szerződések pénzügyi áthúzódásainak megfelelően. A 

folyamatban lévő, több éves pénzügyi kihatással járó, pályázathoz kapcsolódó feladatok tárgyévi 

ütemére kifizetések a korábbi években vállalt kötelezettségnek megfelelően teljesíthetők. 

4. § 

A 2024. évi költségvetési rendelet megalkotásáig új működtetési, beruházási, felújítási feladat 

nem indítható, azokra kötelezettség nem vállalható a hiba- és balesetveszély-elhárítási, valamint 

a Képviselő-testület által elhatározott feladatok kivételével. 

5. § 
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A polgármester a központi szabályozással, forrásbővítő pályázatokkal összefüggő, illetve a 

Képviselő-testület által korábban elhatározott, pénzügyi kihatással járó intézkedéseket a 2024. 

évi költségvetési rendelet megalkotása előtt megteszi. 

6. § 

A polgármester a folyamatos városüzemeltetési és eredményes közbeszerzési szerződéseket a 

2024. évi költségvetési rendelet megalkotása előtt megköti. 

7. § 

Az új költségvetési rendeletbe az átmeneti gazdálkodás időszakában teljesített kiadásokat és 

beszedett bevételeket be kell illeszteni. 

8. § 

Ez a rendelet 2024. január 1-jén lép hatályba.  

 

 

 Kálmán Tibor             Tárnok Lászlóné  

                   polgármester         jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. 12.01. napján. 

 

       Tárnok Lászlóné 

               jegyző 

 

 

 

7. Napirend tárgya: Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint 

elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 12/2020.(VI.29.) önkormányzati rendelet 

módosítása és a lakások elidegenítéséből származó bevételek felhasználásáról szóló 

38/2007.(VIII.31.) számú rendelet hatályon kívül helyezése. 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság, valamint a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásra 

javasolják a rendelet-tervezetet. 

 

A Békés Vármegyei Kormányhivatal a Miniszterelnökség területi közigazgatásáért felelős 

államtitkára által kiadott 2023. évi ellenőrzési munkaterv alapján elvégezte az önkormányzati 

lakások és helyiségek bérletére, valamint ezek elidegenítésére vonatkozó helyi rendeletek 

törvényességi vizsgálatát. A Kormányhivatal útmutatása alapján, az előterjesztésben foglaltak 

szerint elvégeztük a rendeletben a szükséges pontosításokat. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a rendelet-

tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 27/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó 

egyes szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lakások és helyiségek bérletére, valamint 

az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény 3. § (1)-(2) 

bekezdésében, 4. § (3) bekezdésében, 5. § (3) bekezdésében, 9. § (1) bekezdésében, 10. § (2) 

bekezdésében, 12. § (5) bekezdésében, 15. §-ában, 17. § (2) bekezdésében, 19. § (1) 

bekezdésében, 20. § (3) bekezdésében, 21. § (6) bekezdésében, 22. § (3) bekezdésében, 23. § (3) 

bekezdésében, 27. § (2) bekezdésében, 31. § (2) bekezdésében, 33. § (3) bekezdésében, 34. § (1) 

bekezdésében 36. § (2) bekezdésében, 42. § (2) bekezdésében, 54. § (1)-(3) bekezdésében, 58. § 

(2) bekezdésében és 84. § (1)-(2) bekezdéseiben kapott felhatalmazás alapján, a Magyarország 

helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) 9. pontjában 

meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

Hatályát veszti A lakások elidegenítéséből származó bevételek felhasználásáról szóló 38/2007. 

(VIII. 31.) önkormányzati rendelet. 

2. § 

Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó egyes 

szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet 7. § (2) bekezdés d) pontja helyébe 

a következő rendelkezés lép: 

(A bérbeadó a bérleti szerződést felmondhatja, ha:) 

„d) a bérlő vagy a vele együtt lakó személyek a bérbeadóval vagy a lakókkal szemben az 

együttélés követelményeivel ellentétes, botrányos, tűrhetetlen magatartást tanúsítanak;” 

3. § 

Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó egyes 

szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet 8. § (6) bekezdése helyébe a 

következő rendelkezés lép: 

„(6) Ha az (5) bekezdésben említett esetben a közös megegyezés nem jön létre, és a bérlő 

nem fizeti a lakásra eredetileg megállapított lakbért, a bérbeadó a lakásbérleti szerződést 

felmondhatja.” 

4. § 
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Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó egyes 

szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet 5. alcíme a következő 14/A. §-sal 

egészül ki: 

„14/A. § 

Ha a szociális intézményből elbocsájtott személy az intézménybe utaláskor a lakásbérleti 

jogviszonyáról pénzbeli térítés ellenében mondott le a lakásügyi hatóság javára, részére 

legfeljebb 1 lakószobás, komfortos lakás bérbeadása ajánlható fel a pénzbeli térítés 

visszafizetése mellett.” 

5. § 

Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó egyes 

szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet 16. § (1) bekezdése helyébe a 

következő rendelkezés lép: 

„(1) A bizottság a teljes lakás albérletbe adásához nem járul hozzá.” 

6. § 

(1) Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó 

egyes szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet 45. § (1) bekezdése a 

következő b) ponttal egészül ki: 

(Elővásárlási joggal érintett lakások eladása esetén) 

„b) a vételár egy összegű megfizetése esetén a vevőt 5 % vételárengedmény illeti meg,” 

(2) Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó 

egyes szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet 45. §-a a következő (3) 

bekezdéssel egészül ki: 

„(3) A vételár hátralék egy összegű megfizetése esetén a vevőt 10 % engedmény illeti meg, abban 

az esetben, ha a törlesztő részletek megfizetésekor 3 hónapnál hosszabb idejű hátraléka nem volt 

a futamidő alatt.” 

7. § 

Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre vonatkozó egyes 

szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet NEGYEDIK Része a következő 

alcímmel egészül ki: 

„16. A lakások elidegenítéséből származó bevételek felhasználása  

49/A. § 

(1) Az önkormányzat az állam tulajdonából az önkormányzat tulajdonába került lakóépületeinek 

(a bennük lévő lakások) elidegenítéséből származó, meglévő, illetve a jövőben befolyó teljes 

bevételét a számláját vezető pénzintézetnél elkülönített számlán helyezi el. 

(2) A lakások elidegenítéséből származó bevételek különösen: 
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a) a lakás adásvételi szerződésben rögzített vételárának teljes összege, vagy részletfizetés 

esetén annak törlesztő részletei, 

b) az elkülönített számláról folyósított lakásépítési, lakásvásárlási támogatásban részesülők 

kamatmentes kölcsönének törlesztő részletei. 

49/B. § 

A lakások elidegenítéséből származó bevételekből le kell vonni az értékesítéssel összefüggésbe 

hozható kiadások közül: 

a) az épület elidegenítésére való előkészítésével, 

b) a földrészlet megosztásával, 

c) a társasházzá alakítással, 

d) a forgalmi érték megállapításával, 

e) az elidegenítés lebonyolításával kapcsolatban felmerült tényleges költségeket. 

49/C. § 

Az önkormányzat a lakások elidegenítéséből származó – a 49/B. § szerinti kiadásokkal 

csökkentett - bevételeit kizárólag lakáscélokra és infrastrukturális beruházásokra fordítja, 

különösen: 

a) új lakás építésére, vagy használt lakás megvásárlására, 

b) lakóépület teljes vagy részleges felújítására, 

c) városrehabilitációra, 

d) az EU-források felhasználásához szükséges önrész biztosítására, 

e) a Polgármesteri Hivatal adott évi költségvetésében tervezett mértékig önkormányzati 

lakásépítési, lakásvásárlási kamatmentes kölcsönök nyújtására, 

f) a lakóövezetbe sorolt építési telkek kialakítására, közművesítésére, 

g) a lakáscélú állami támogatásokról szóló külön jogszabály szerinti pályázati önrész 

finanszírozására, ideértve a társasházi tulajdonosoktól átvállalt önrészt is. 

49/D. § 

A 49/C. § e) pontja alapján nyújtott támogatásokra vonatkozó részletes szabályokat a szociális 

igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó szociális 

alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II. 26.) számú rendelet határozza 

meg.” 

8. § 

Hatályát veszti Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre 

vonatkozó egyes szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet 

a) 19. § (1) bekezdése, 

b) 19. § (4) bekezdése, 

c) 25. § (4) bekezdés d) pontja. 

9. § 

Ez a rendelet 2023. december 1-jén lép hatályba.  
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  Kálmán Tibor         Tárnok Lászlóné  

   polgármester       jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. december 1. napján. 

 

 

 

Tárnok Lászlóné  

jegyző 

 

 

 

 

 

8. Napirend tárgya: Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 

18/2021.(XI.2.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság, és a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásra javasolják 

a rendelet-tervezetet. 

Az önkormányzat tulajdonát képező ingatlanok kapcsán történt változásokat (vétel, értékesítés) 

az ingatlan-vagyonkateszter nyilvántartásban is aktualizálni szükséges. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a rendelet-

tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 28/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, valamint a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 109. § (4) 

bekezdésében, 143. § (4) bekezdés i) pontjában és a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. 

törvény (a továbbiakban: Nvtv.) 18. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 

Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés e) pontjában, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 107. §-ában, valamint a helyi önkormányzatok és szerveik, a 

köztársasági megbízottak, valamint egyes centrális alárendeltségű szervek feladat- és 



 

 

 

22  

hatásköreiről szóló 1991. évi XX. törvény 138. § (1) bekezdés j) pontjában meghatározott 

feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) 

önkormányzati rendelet 2. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

(2) Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) 

önkormányzati rendelet 3. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 

2. § 

Ez a rendelet 2023. december 1-jén lép hatályba. 

 

  Kálmán Tibor         Tárnok Lászlóné  

   polgármester       jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. december 1. napján. 

 

 

 

Tárnok Lászlóné  

jegyző 

 

 

 

9. Napirend tárgya: A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes 

gondoskodást nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015.(II.26.) 

rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság tárgyalta és elfogadásra 

javasolják a rendelet-tervezetet. 

 

A rendeletben szabályozott egyes ellátások jövedelemhatárainak emelésére teszünk javaslatot, 

figyelemmel arra, hogy az évenkénti nyugdíjemelések, a garantált bérminimum, illetve a 

minimálbér emelkedések kapcsán a korábban megállapított jövedelemhatárok alkalmazása azt 

eredményezi, hogy a rászorult személyek, családok egy része kiesne az önkormányzat által 

nyújtott szociális ellátásokból. (gyógyszerköltség támogatás, lakásfenntartási támogatás, otthoni 

szakápolás, temetési támogatás). 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a rendelet-

tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 29/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást 

nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II. 26.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. § 1. pontjában, valamint a szociális igazgatásról és 

szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 10. § (1) bekezdésében, a 26. §-ában, a 32. § 

(3) bekezdésében, a 62. § (2) bekezdésében, a 92. § (1) és (2) bekezdéseiben kapott felhatalmazás 

alapján, Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdésének a) pontjában, a szociális 

igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 25. § (3) bekezdés b) pontjában, 

a 45. § (1) bekezdésében, a 48. § (4) bekezdésében, a 132. § (4) bekezdés d) pontjában 

meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el. 

1. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 7. § (2) bekezdés d) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(A kérelemhez csatolni kell – az ellátás típusától függően – a család vagy háztartás tagjainak) 

„d) a tanulói, hallgatói jogviszonyra a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 

46/A. §-a az irányadó, a 46. § (2) bekezdése szerinti életkor esetén a jogviszony érvényes 

diákigazolvány bemutatásával igazolható.” 

2. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 15. § (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(3) Önkormányzati lakásfenntartási támogatásra jogosult az a személy, akinek a háztartásában 

az egy fogyasztási egységre jutó havi jövedelem nem haladja meg a szociális vetítési alap 

összegének 350%-át, és a háztartás tagjai egyikének sincs vagyona. Az egy fogyasztási egységre 

jutó havi jövedelem megegyezik a háztartás összjövedelmének és a fogyasztási egységek 

összegének hányadosával.” 

3. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 16. § (3) és (4) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(3) Az önkormányzati lakásfenntartási támogatás egy hónapra jutó összege 
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a) a lakásfenntartás elismert havi költségének 30%-a, ha a jogosult háztartásában az egy 

fogyasztási egységre jutó havi jövedelem nem haladja meg a szociális vetítési alap 

összegének 50%-át, 

b) a lakásfenntartás elismert havi költségének és a támogatás mértékének (a továbbiakban: 

TM) szorzata, ha a jogosult háztartásában az egy fogyasztási egységre jutó havi jövedelem 

az a) pont szerinti mértéket meghaladja,  

de nem lehet több, mint 9.000 Forint, és nem lehet kevesebb, mint 4000 Forint, azzal, hogy a 

támogatás összegét 100 forintra kerekítve kell meghatározni. 

(4) A (3) bekezdés b) pontja szerinti TM kiszámítása a következő módon történik, ahol a J a 

jogosult háztartásában egy fogyasztási egységre jutó havi jövedelmet, az SZVA a szociális 

vetítési alap összegét jelöli. A TM-et századra kerekítve kell meghatározni:

” 

4. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 27. §-a helyébe a következő rendelkezés lép: 

„27. § 

Önkormányzati gyógyszerköltség támogatásra jogosult az a személy, akinek családjában az egy 

főre számított jövedelem nem haladja meg a szociális vetítési alap összegének 400 %-át, 

egyedül élő esetében annak 500 %-át, és a havi rendszeres gyógyító ellátás költségének 

mértéke meghaladja a szociális vetítési alap összegének 15 %-át, továbbá nem jogosult alanyi- 

vagy normatív jogcímen megállapított közgyógyellátásra.” 

5. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 30. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) Az önkormányzati gyógyszerköltség támogatás összege 

a) 5.000 Forint/hó, ha a gyógyító ellátás költsége nem haladja meg a 7.000 Forintot, 

b) 9.000 Forint/hó, ha a gyógyító ellátás költsége meghaladja a 7.000 Forintot,  

amely a támogatás időtartama alatt háromhavi időarányos keretben vehető igénybe.” 

6. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 46. § (1) bekezdés b) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(Települési krízistámogatás nyújtható, ha az egy főre számított havi jövedelem nem haladja meg:) 

„b) egyedül élő esetén a szociális vetítési alap összegének 200 %-át.” 
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7. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 51/A. § (1) és (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(1) Elhunyt személy eltemettetésének költségeihez való hozzájárulást igényelhet az a személy, 

akinek családjában az egy főre számított jövedelem nem haladja meg a szociális vetítési alap 

összegének 300 %-át, egyedül élő esetében annak 400 %-át. Az önkormányzati temetési segély 

megállapítása iránti kérelemhez csatolni kell a 7. § (2) bekezdése szerinti igazolásokat,, a halotti 

anyakönyvi kivonatot és a temetés költségeiről a kérelmező vagy a vele azonos lakcímen élő 

hozzátartozója nevére kiállított számla eredeti példányát. A kérelmet a haláleset napjától 

számított 60 napon belül kell benyújtani. E határidő elmulasztása jogvesztő. 

(2) Az elhunyt személy eltemettetésének költségeihez való hozzájárulásként megállapított 

temetési támogatás összege a számlával igazolt költségek 10%-a, de maximum 50.000,- Ft.” 

8. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 53. § (4) bekezdés c) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(A támogatás mértéke:) 

„c) a megállapított látogatási díj 50 %-a, ha a kérelmező családjában az egy főre számított 

jövedelem a szociális vetítési alap összegének 700 %-át” 

(nem haladja meg.) 

9. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 56. § (2) és (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(2) Kommunális adó támogatás akkor nyújtható, ha az egy főre számított havi jövedelem nem 

haladja meg 

a) család esetén a szociális vetítési alap összegének 300%-át, 

b) egyedül élő esetén a szociális vetítési alap összegének 400 %-át,  

és a kérelmező vagy családtagja az önkormányzati adóhatóság nyilvántartása alapján hátralékkal 

nem rendelkezik. 

(3) A támogatás egy adóévre szól, a kérelmeket a tárgyévre vonatkozóan március hó 16. napjától 

május hó 15. napjáig lehet benyújtani az erre a célra rendszeresített formanyomtatványon. E 

határidő elmulasztása jogvesztő. A támogatás összegét az adóalany adószámlájára kell átutalni.” 

10. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 56/A. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
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„(2) Rekreációs támogatás akkor nyújtható, ha kérelmező jövedelme nem haladja meg a szociális 

vetítési alap összegének 900%-át.” 

11. § 

A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes gondoskodást nyújtó 

szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015. (II.26.) önkormányzati 

rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

12. § 

(1) Ez a rendelet – a (2) bekezdésben foglalt kivétellel – 2023. december 1-jén lép hatályba. 

(2) A 2–5. §, a 7–9. §, a 11. § és az 1. melléklet 2024. január 1-jén lép hatályba. 

 

 

 

 

Kálmán Tibor 

         polgármester 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. 12 hó 1. napján 

 

Tárnok Lászlóné 

     jegyző  

 

 

 

10. Napirend tárgya: Békés város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és 

Működési Szabályzatáról szóló 22/2019.(X.29.) rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság megtárgyalta, és 

elfogadásra javasolják a rendelet-tervezetet. 

 

A rendelet 3. számú melléklete kerül pontosításra, benne a kötelező és önként vállalt feladatok 

felsorolása, a jogszabályok által megállapított jelenleg is használt kormányzati funkciókhoz 

igazodóan. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a rendelet-

tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 30/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 53. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 

Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés d) pontjában meghatározott feladatkörében és az Alaptörvény 

32. cikk (2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében eljárva a következőket 

rendeli el: 

1. § 

A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 3. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

2. § 

Ez a rendelet 2023. december 1-jén lép hatályba. 

 

 

  Kálmán Tibor         Tárnok Lászlóné  

   polgármester       jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. december 1. napján. 

 

Tárnok Lászlóné  

jegyző 

 

 

 

11. Napirend tárgya: Békési Középiskolai Ösztöndíj alapításáról szóló 5/2017.(I.30.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta mind a három bizottság, és elfogadásra 

javasolják a rendelet-tervezetet. 

 

A támogatási összeg a rendelet megalkotása óta változatlan, ezért javasoljuk emelését, és havi 

15.000 Ft/hó összegben meghatározni a támogatás mértékét. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: A 11-13. napirendi pontok arról szólnak, hogy áttekintették a szociális 

hálónak ezt a szegletét. Most jött el az idő, hogy ezeket az összegeket módosítsák. A középiskolai 

ösztöndíj az egy jó ötlet volt, amikor elindították, azonban a pénzügyi környezet megváltozott 

azóta és az évi 100 ezer forint szép kerek szám volt, most is az csak az értéke már nem annyi. 
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Javasolta, hogy évi 150 ezer forint legyen vagy forintosítva havi 15 ezer forint. Ugyanez az eset 

a Burca-val kapcsolatban. A megyei önkormányzat is havi 1000 forinttal szállt be és azért az 

utóbbi években ez is már kevésbé értelmezhető összeg, de jó, hogy a Békési Önkormányzat is 

emellé áll, viszont az 5 ezer forintról 10 ezer forintra tenne javaslatot a havi összeg 

módosításaként.  

A 13. napirendhez kapcsolóan Rácz Attila képviselőnek köszöni a gondolatát, amit a bizottsági 

ülésen fölvetett. A kérhető összeget egy millióról 2 millióra emeljék, nyilván az életszerűségnek 

megfelelően és a következő évben fognak ezek a dolgok realizálódni.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

  

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 31/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

Békési Középiskolai Ösztöndíj alapításáról szóló 5/2017. (I. 30.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) 

pontjában megállapított feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

A Békési Középiskolai Ösztöndíj alapításáról szóló 5/2017. (I.30.) önkormányzati rendelet 3. § 

(4) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(4) A pályázatok előzetes véleményezésével, rangsorolásával a Képviselő-testület a Humán és 

Szociális Bizottságot bízza meg.” 

2. § 

A Békési Középiskolai Ösztöndíj alapításáról szóló 5/2017. (I.30.) önkormányzati rendelet 4. § 

(1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) A támogatás összege havi 15.000 Ft. A támogatás esetenként két egymást követő félévre 

szól, a félévek 5 tanulmányi hónapjára. A támogatást közvetlen adó- és TB járulékfizetési 

kötelezettség nem terheli, azonban az adóalapot növelő jövedelemnek számít.” 

3. § 

Ez a rendelet 2024. január 1-jén lép hatályba. 
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  Kálmán Tibor         Tárnok Lászlóné  

   polgármester       jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. december 1. napján. 

 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

12. Napirend tárgya: Az általános iskolai tanulók és felsőoktatási hallgatók ösztöndíjáról 

szóló 9/2009.(III.27.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta mind a három Bizottság és elfogadásra 

javasolják a rendelet-tervezetet. 

 

A Bursa Hungarica ösztöndíj keretében nyújtott támogatás sem változott 2009 óta, ezért itt is 

javasoljuk a havi támogatási összeg 10.000 Ft-ra történő emelését. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

  

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 32/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

Az általános iskolai tanulók és felsőoktatási hallgatók ösztöndíjáról szóló 9/2009. (III.27.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi 

LXV. tv. 16. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján az általános iskolai tanulók és 

felsőoktatási hallgatók tanulmányi ösztöndíjáról a következő rendeletet alkotja: 

1. § 

Az általános iskolai tanulók és felsőoktatási hallgatók ösztöndíjáról szóló 9/2009. (III.27.) 

önkormányzati rendelet 3. § (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
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„(3) A Képviselő-testület a pályázatok lebonyolításával és elbírálásával kapcsolatos hatáskörét a 

Humán és Szociális Bizottságra ruházza át.” 

2. § 

Az általános iskolai tanulók és felsőoktatási hallgatók ösztöndíjáról szóló 9/2009. (III.27.) 

önkormányzati rendelet 4. § (4) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(4) Kedvező döntés esetén az ösztöndíj támogatás mértéke 10.000 Ft/hó.” 

3. § 

Az általános iskolai tanulók és felsőoktatási hallgatók ösztöndíjáról szóló 9/2009. (III.27.) 

önkormányzati rendelet 5. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága, az 

önkormányzat által meghatározott költségvetési előirányzat keretei között, a Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat Általános Szerződési Feltételeiben foglaltak 

figyelembevételével bonyolítja le az ösztöndíjjal kapcsolatos feladatokat.” 

4. § 

Ez a rendelet 2024. január 1-jén lép hatályba. 

 

 

 

  Kálmán Tibor         Tárnok Lászlóné  

   polgármester       jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. december 1. napján. 

 

 

 

Tárnok Lászlóné  

jegyző 

  

 

 

13. Napirend tárgya: A lakáscélú kamatmentes kölcsön helyi rendszeréről szóló 

28/2011.(IX.30.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolják a 

rendelet-tervezetet. 

 

Az ingatlanpiac változásait követve szükségesnek látjuk a kamatmentesen nyújtható maximális 

támogatási összeg emelését 2 millió forintra. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   
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Rácz Attila képviselő: Valóban bizottsági ülésen sokat beszéltek erről a témáról. Mindenképpen 

jó dolog, hogy a megváltozott helyzetben egyébként is a kormányzati támogatások intézkedése 

mentén az ingatlan árak is növekedtek, így ezáltal a hozzájuk forduló fiatalok igénye is magasabb 

lett. Azt a javaslatot tette, hogy a vállalkozói alap elérése az utóbbi időben többször sikertelen 

volt, vagy kevésbé voltak érdeklődök. Elképzelhető, hogy a megnövekedett összeg miatt 

magasabb lenne az érdeklődés a következő évben, akkor meg kellene nyitni a lehetőségét annak, 

hogy a vállalkozói alapban a költségvetésben betervezett összeg hozzáférhetővé váljék lakáscélú 

kölcsönök igénybevételére is. Vagy átcsoportosítani, esetleg a lehetőséget meghagyni ha 

nagyobb számú érdeklődő lesz, akkor inkább a lakáshoz jutást támogassák. 

 

Mucsi András képviselő: Következő bizottsági ülésre kapni fognak egy anyagot, ami arról szól, 

hogy az elmúlt években milyen volt ennek a felhasználása. Az a tapasztalat, hogy voltak olyan 

évek a kormányzati ingatlanjutást elősegítő intézkedések előtt,amikor már félévkor rázták a 

csengőt, hogy el fog fogyni a pénz, majd osztani-szorozni kellett, hogy mindenkinek jusson. 

Amióta bejöttek ezek a különböző intézkedések mint a CSOK, Babaváró az a tapasztalat, hogy 

évente 2-3 igény fut be. Attól függetlenül a kormányzat ismételten bejelentett egy újabb 

támogatási csomagot ezen a téren. Amit Rácz Attila mondott azt mindenképp megfontolná és 

támogatja ezt az elgondolást. Magasabbak az ingatlan árak, de megpróbálják megoldani, a 

transzparenciát, rugalmasságot a rendszerbe beépítené.  

  

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 33/2023. (XII. 1.) önkormányzati 

rendelete 

A lakáscélú kamatmentes kölcsön helyi rendszeréről szóló 28/2011. (IX.30.) rendelet 

módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alkotmány 44/A. § (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 

törvény 1. § (3) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

A lakáscélú kamatmentes kölcsön helyi rendszeréről szóló 28/2011. (IX.30.) önkormányzati 

rendelet 4. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) A kölcsön legmagasabb összege, kivéve a 2. § (1) bekezdés e) és f) pontját, kétmillió forint.” 

2. § 
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A lakáscélú kamatmentes kölcsön helyi rendszeréről szóló 28/2011. (IX.30.) önkormányzati 

rendelet 9. § (6) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(6) A lakáscélú kamatmentes kölcsön kérelmekben a képviselő-testület jár el. Döntés előtt az 

Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottságnak javaslattételi joga van.” 

3. § 

A lakáscélú kamatmentes kölcsön helyi rendszeréről szóló 28/2011. (IX.30.) önkormányzati 

rendelet 3. § (2) bekezdés c) pontjában az „1959. évi IV. törvény (továbbiakban: Ptk.) 685. § b)” 

szövegrész helyébe a „2013. évi V. törvény 8:1. § (1) bekezdés 1.” szöveg lép. 

4. § 

Ez a rendelet 2024. január 1-jén lép hatályba. 

 

  Kálmán Tibor         Tárnok Lászlóné  

   polgármester       jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. december 1. napján. 

 

 

 

Tárnok Lászlóné  

jegyző 

 

 

 

14. Napirend tárgya: A Békési Polgármesteri Hivatal törzskönyvi nyilvántartásának és 

SZMSZ-ének módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

A kormányzati funkciók aktualizálása, felvétele miatt szükséges a módosítás. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

240/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete dönt az alábbi kormányzati 

funkcióknak a Békési Polgármesteri Hivatal törzskönyvi nyilvántartásába való 

felvételéről: 

105020 Foglalkoztatást elősegítő képzések és egyéb támogatások 

062020 Településfejlesztési projektek és támogatásuk 

047320 Turizmusfejlesztési támogatások és tevékenységek 

045160 Közutak, hidak, alagutak üzemeltetése, fenntartása 

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a Békési 

Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatát a határozat melléklete szerint.  

 

Határidő: 2023. december 30. 

Felelős: Tárnok Lászlóné jegyző 

 

 

 

15. Napirend tárgya: Tájékoztató a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás 2023. évi 

költségvetésének I-III. negyedéves teljesítéséről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

A Társulás és intézményei gazdálkodása stabil, a kiadások és bevételek teljesítése időarányosnak 

mondható. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Földesi Mihály képviselő: Idézte az előterjesztés szövegét. El tudja képzelni, hogy a kettes 

számú táblázat az jó a százalékokat tekintve. Azonban a szöveges rész az nem helyes, azt javítsák 

ki vagy magyarázza el neki valaki.  

 

Kovács Szilvia osztályvezető: Küldeni fog egy e-mail-es választ, hogyha ez így megfelelő, de a 

szövegben történt elírás, a táblázat az jó. 

  

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

241/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Kistérségi Intézményfenntartó 

Tárulás 2023. I-III. negyedévi költségvetésének teljesítéséről szóló tájékoztatót elfogadja.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

16. Napirend tárgya: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. I. félévi 

munkaterve 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta mind a három Bizottság és elfogadásra 

javasolják a határozati javaslatot. 

 

Az SZMSZ szerint a Képviselő-testület féléves munkaterv alapján ülésezik, melyet a félévet 

megelőző utolsó képviselő-testületi ülésen kell elfogadni. Ennek alapján került beterjesztésre a 

tervezet, melyet javaslok elfogadásra. 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

242/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2024. I. félévi munkatervét a határozat 

melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

17. Napirend tárgya: Békés Város Önkormányzata 2024. évi belső ellenőrzési terve 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

A belső ellenőrzés általános célja, hogy elősegítse az Önkormányzat irányítása alá tartozó 

költségvetési szervek gazdálkodásának hatékonyságát, eredményességét, gazdaságosságát az 
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alaptevékenységként meghatározott feladat ellátási követelményeknek megfelelő teljesítése 

mellett. 

Jegyző Asszony által elkészített tervet javaslom elfogadásra. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Földesi Mihály képviselő: A belső ellenőrzés két részre osztható, az első tábla az önkormányzati 

gazdálkodásnak az ellenőrzését mutatja, a pénzmaradvány normatíva területén, a második az 

intézmény ellenőrzés. Többször kérte a belső ellenőrzéssel kapcsolatban, hogy a pályázatok 

megvalósulása is kerüljön be, ezt nem látta, hogy megvalósult volna. A tavalyi évben arról 

beszéltek, hogy ezt át kellene tenni a következő évre, hogy ne módosítsanak rajta.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Igen többször beszélgettek már róla, a pályázatukat mindenki 

ellenőrzi, az Irányító Hatóság, MÁK. Jelenleg is a TOP pluszos pályázatok tervei fel vannak 

töltve a MÁK és az Irányító Hatóság irányába, most is arra várnak, hogy éppen az utakkal 

kapcsolatban jöttek még kérdések, azokat megválaszolják és utána kapnak majd visszajelzést, 

hogy elindíthatnak –e egy közbeszerzést. A Közbeszerzési Hatóság végig ellenőrzi a 

pályázatukat és utána is folyamatosan ellenőrzés alatt lesz, időnként az OLAF is jön ellenőrizni. 

 

Mucsi András képviselő: Földesi Mihály képviselő a legkompetensebb ebben, hiszen a megyei 

önkormányzat pénzügyi bizottságának elnökeként az ő bizottsága fogadja el a belső ellenőrzési 

tervet. Soha nem ellenőrzi az ő bizottsága sem és a belső ellenőr sem a megyeházán az 

önkormányzati pályázatokat. Ezt a gyakorlatot Békésen is folytatják, a belső ellenőrnek az a 

feladata, hogy az intézményeket, nemzetiségi önkormányzatokat fogja áttekinteni. 

Monitoringból ezer van és minden egyes fillérre rákérdeznek, úgyhogy maradjanak az eredeti 

tervnél. Ha látják ezt az anyagot, akkor ebből látszik, hogy majdnem minden nap van mit 

dolgoznia ezen Juhos Józsefnének, aki rendkívül precíz hölgy, aki mindenki közmegelégedésére 

végzi ezt a munkát.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Amennyiben bármilyen kérdés felmerülne, akkor a  kollégák 

mindig rendelkezésre állnak. Van egy pályázat menedzsment és nekik is az a dolguk, hogy 

minden rendben menjen. Az építési beruházásnál műszaki ellenőrök is vannak és a MÁK, 

Irányító Hatóság is ellenőrzi őket.  

 

Földesi Mihály képviselő: Ott is föl szokta tenni javaslatként és lebeszélik róla, hogy ezeket a 

pályázatokat ellenőrizgessék. Ott megbízásos alapon működik a belső ellenőr és öt plusz két 

napot szán belső ellenőrzésre, tehát jóval kisebb kapacitása van, és amiatt az időbeli zavar miatt 

volt kénytelen elfogadni a Jegyző asszonynak a gondolatát.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

243/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete Békés Város Önkormányzatának 2024. évi 

belső ellenőrzési tervét a határozat 1. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja, és 

felkéri a jegyzőt a tervezett ellenőrzések végrehajtására. 

 

Felelős: Tárnok Lászlóné 

Határidő: 2024.12.31.  

 

 

 

18. Napirend tárgya: Szakorvosi rendelések szünetelése 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

A Gyógyászati Központ igazgatója kéri jóváhagyni, hogy a járóbeteg szakrendeléseken 2023. 

december 27-29 között valamennyi szakrendelésen szüneteljen a rendelés. A betegek sürgős 

szakorvosi ellátása ezen idő alatt a Békés Megyei Központi Kórház Réthy Pál Tagintézményének 

SBO osztályán történik. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

  

Rácz Attila képviselő: Az idén megváltozott a szakorvosi rendelésekkel kapcsolatosan a 

törvény. Előírja, hogy hat óra helyett, nyolc órában kell a szakorvosi ellátásokat biztosítani. 

Megfelelnek -e a törvényi intézkedésnek, változásnak? Úgy tudja, hogy nincsenek teljes időben 

teljesített szakorvosi rendelések.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Igen. Folyamatban van a rendelések átütemezése, nem rég ültek le 

a szakorvosokkal egyeztetni. Január első napjától az új rendelési rend, azaz a törvény által előírt 

rend szerint fognak üzemelni, tehát 8 órában. Ehhez hozzátartozik, hogy országosan nagy a  

probléma. Eleve az egészségügyi szolgálati jogviszonynak a megváltozása az eddigiekkel 

szemben, ez nagy kihívás elé állítja az önkormányzatot is majd a járóbeteg szakellátáshoz 

kapcsolódó szakorvosoknak a megtartásában és megtalálásában. Az országban mindenhol most 

állnak át erre a rendre. 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

244/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az egészségügyi szolgáltatás 

gyakorlásának általános feltételeiről, valamint a működési engedélyezési eljárásról szóló 

96/2003. (VII. 15.) Korm. rendelet 18. § (1) bekezdése alapján hozzájárul ahhoz, hogy a 

Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő keretein belül működtetett valamennyi 

szakrendelés a szakorvosok téli szabadsága alatt, 2023. december 27-29. között 

szüneteljenek. 

2. A betegek sürgős szakorvosi ellátása a szabadságok ideje alatt a Békés Megyei Központi 

Kórház Réthy Pál Tagintézményének Sürgősségi Betegellátó Osztályán történik.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Erdélyi Imola Erzsébet igazgató a lakosság felé történő tájékoztatásért, illetve az 

engedélyező egészségügyi államigazgatási szervnek határidőben történő bejelentésért 

 

Felelős: Erdélyi Imola Erzsébet igazgató 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

19. Napirend tárgya: Békés Város Helyi Esélyegyenlőségi Programjának megalkotása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta mind a három Bizottság és elfogadásra 

javasolják a határozati javaslatot. 

 

Figyelembe vettük a tavalyi évben lezajlott felülvizsgálatok tapasztalatait, illetve 

megállapítottuk, hogy az ekkor tett következtetések ma is érvényesek. Mindenhol a fellelhető 

legfrissebb adatokat igyekeztünk használni. Új intézkedések meghozatalára nem tettünk 

javaslatot. Nagyon tartalmas anyagról van szó, javaslom az elfogadását. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Az előterjesztések legpatinásabb, legterjedelmesebb, 

legfigyelemreméltóbb anyagát fogják most tárgyalni. Ez pedig az 5 évre szóló helyi 

esélyegyenlőségi programjának az intézkedési terve. A statisztikai, demográfiai adatokat nagyon 

szépen tükrözi ez az anyag. Nem minden számadat szívmelengető, a hatvan év feletti állandó 

lakosok száma 2016-2021 között folyamatosan nőtt. Békés lakossága elöregedőben van, az 

öregedési index 21%-os emelkedése bizony riasztó. Jellemző az elvándorlás is, ennek okát 

nyilván kutatják, a településen a halálozások és elvándorlások száma meghaladja a születések és 

a beköltözések számát. Összességében elmondható, hogy van tennivaló ezen a területen 

bőségesen. A 125. oldalon lévő jövőképünk fogalmazza meg nagyon szépen, és átfogja az anyag 

teljes egészét és valamennyi érintett témakörben célokat fogalmaz meg. Olyan településen 

kívánnak élni, ahol a romák előítéletektől mentesen élhetnek, fontos számukra, hogy a mély 

szegénységben élők foglalkoztatása minél szélesebb körben megvalósuljon. Kiemelt területnek 

tartják a gyermekek vonatkozásában, hogy gyermek és gyermek között negatív diszkrimináció 

ne valósulhasson meg. Folyamatosan odafigyelnek az idősek ellátására, gondozására, érdekeik 

képviseletére ez a jövőben valóban nagyon kiemelt feladat lesz. Elengedhetetlennek tartja a nők 
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esetében az egyenjogúságokhoz fűződő joguk elismerését és különös tekintettel kell, hogy 

figyelmet fordítsanak a fogyatékkal élő munkavállalók emberi értékeinek méltóságának, 

egyediségének tiszteletben tartására. Kiemelte a pedagógusok szerepét és a szociális területen 

dolgozók szerepét. Megköszönte az eddigi munkájukat is, hiszen az elmúlt időszakban ezen a 

területen nagyon lelkiismeretesen és együttműködően végezték a feladatukat és megköszönte ezt 

az igényes beszámolót is.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

245/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyenlő bánásmódról és az 

esélyegyenlőség előmozdításáról szóló 2003. évi CXXV. törvény 31. § (1) bekezdésében 

foglaltaknak megfelelően a 2023-2028. évre szóló Helyi Esélyegyenlőségi Programot és 

Intézkedési Tervet a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

20. Napirend tárgya: Köztemetés ellátása vonatkozásában vállalkozási szerződés megkötése 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. 

 

A szociális törvény és helyi rendeletünk alapján a Képviselő-testületnek, illetve esetünkben 

átruházott hatáskörben a polgármesternek kell gondoskodni a jogszabályokban foglaltak alapján 

a köztemetésről. A 2024-es évre a BÉKÉSI-TEAM Kft-vel javaslom a szerződéskötést. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Rácz Attila kikapcsolta a gépét, nem vesz részt a szavazásban, kiment a teremből.  

 

Mucsi András képviselő: Minden család esetében a kegyeleti szolgáltatás az egy kardinális 

kérdés. Emiatt nagyon fontos az, hogy megfelelő színvonalon lássák el abban az esetben is, hogy 

ha valaki olyan nehéz helyzetbe kerül, hogy köztemetést kell a halottjának rendeljen. A 

városukban két fontos szolgáltató van jelen az egyik a BÉKÉSI- TEAM és a Pentium Dual Kft., 

mind a két vállalkozással, a színvonallal, a korrektségével meg vannak elégedve. Azért 

alakították ki azt a gyakorlatot, hogy éves váltásban látják el ezt a szolgáltatást. A következő 

évben a BÉKÉSI- TEAM-re esik a sor és jó szívvel tudja támogatni ezt az előterjesztést.  
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Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

246/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete 1 évre, a 2024. január 1-től 2024. 

december 31-ig terjedő időszakra vállalkozási szerződést köt a BÉKÉSI-TEM 

Temetkezési Szolgáltató Kft.-vel (székhely: 5630 Békés, Piac tér 1., képviseli: Rácz 

Attila ügyvezető), köztemetési feladatok ellátására, temetésenként bruttó 151.800 Ft 

vállalkozói díj meghatározása mellett. 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a 

határozat mellékletét képező vállalkozási szerződést aláírja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

21. Napirend tárgya: A 2024. évi járási START programhoz önerő biztosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. 

 

2024. évben a járási startmunka programok alapvető célja továbbra is az elmúlt években 

kialakított kapacitások fenntartása és működtetése. Javaslom a határozat elfogadását. 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

247/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2024. évben részt vesz 

a járási START programokban (mezőgazdaság, helyi sajátosságokra épülő közfoglalkoztatás, 

szociális jellegű program), azok megvalósítását támogatja. 



 

 

 

40  

 

2. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete vállalja, hogy a programok 

végrehajtásához szükséges önerőt a 2024. évi költségvetésben biztosítja, valamint az esetlegesen 

felmerülő közbeszerzési eljárást lefolytatja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

22. Napirend tárgya: A 2024. évi piaci díjtételek meghatározása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

A piaci díjtételek nem emelkednek, a nyilvános WC használata került pontosításra, illetve egy 

adminisztrációs díj a bérleti szerződéssel nem rendelkező árusítók esetében. A határozat 

mellékletében szereplő árak forintban, Áfa-val értendőek. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?  

 

Rácz Attila visszajött az ülésterembe.  

 

Földesi Mihály képviselő: Maga az önkormányzattól a BKSZ-hez került a piacnak az 

üzemeltetése. Mindent megtettek annak érdekében, hogy a 2022-hoz évhez csökkenjenek a 

költségek. A bevételek növekedtek de azért azt elfogadhatják annak ellenére, hogy nem emelték 

a piaci díjtételeket. Az egyik legnagyobb békés városán belül a piaci díjtétel, hol ott ezzel tudnák 

segíteni azokat az idősebb fölösleget termelő illetve fiatal generációt, akik egészséges terméket 

szeretnének a helyi lakosoknak értékesíteni. Nem hajlandó megszavazni, mert magas a díj és a 

kiadások nincsenek igazából kibontva, tehát valószínű, hogy lehetne még faragni a költségeken 

de így, hogy nem tudják és nem látják, hogy milyen költségekből tevődik össze ez az összeg. 

Szeretné látni a részletes bevétel és kiadás oldalát ennek a dolognak. A BKSZ Kft. ezt a saját 

bevételéből kell, hogy finanszírozza vagy önkormányzati támogatást kap ebben az évben a 

különbözetre? 

 

Rácz Attila képviselő: Korábban is mindig kiálltak a helyi piac érdekei mentén, ők is úgy 

gondolják, hogy még ha mínuszos is, de a piac az a város egyik értéke. Tehát az a színtér ahol az 

emberek találkoznak, beszélgetnek és a helyi őstermelők az árujukat ki tudják hozni és el tudják 

adni. Ha még most átmenetileg önkormányzati segítséggel tud működni, akkor azt javasolja, 

hogy ne emeljenek az árakon hanem hagyják meg az idei árszintet.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Mivel, hogy a BKSZ-hez került a piac nagyon nehéz beszélni 

arról, hogy a piac mínuszos vagy nem mínuszos. Mivel, hogy egy cégről van szó van neki hét 

vagy 8 tevékenységi köre az egyik hoz a másik visz. A piac pont a város szíve és itt a cégnek 

azon kell gondolkodni, hogy minimum nullásra de ha még picit alatta van akkor is azt gondolja, 

hogy a piac a legfontosabb terület a BKSZ-nél. Földesi képviselőnek mondja, hogy említette, 

hogy nem tudja, hogy miről szavaznak. Felolvassa akkor, hogy tudja: A 2024. évi piaci díjtételek 

meghatározása. Ezt csak azért mondja el mert érti a logikát amit mond, csak ha erre nemet nyom 
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az ember, akkor az ellen nyom nemet, hogy ne emeljenek. A pályázatot viszont érti csak az nincs 

benne a határozati javaslatban.  

 

Csibor Géza képviselő: A piaccal inkább az a legfőbb probléma, hogy nincs árus. Több vásárló 

van mint eladó és elég sok helyen üres helyek vannak. Meg kellene csinálni, hogy legyen az az 

ok amiért érdemes lenne kimenni az eladóknak.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ahogy a szövegezésben is benne van 2016-ban volt egy emelés, 

utána 2019-ben és azóta nem emeltek. Amiben teljesen egyetért és tesznek is intézkedést, az a 

rövid ellátási láncoknak az elősegítése, hogy az árustól közvetlenül a vásárlóhoz kerüljenek a 

termékek majd azoknak a díja közvetlenül az árusnak vissza. A Kisgazdakörrel, Kft.-k 

vezetőivel, intézmények vezetőkkel is beszéltek arról, hogy elindítanak egy olyan közösségi 

kosarat amely a valódi helyi termelőket fogja elősegíteni és nem feltétlen a viszonteladói réteget. 

Nem emelnek a piaci díjtételeken és kérte, hogy támogassák ezt.  

 

Mucsi András képviselő: 2024. tavaszán fogják tárgyalni a BKSZ-nek a beszámolóját. 

Figyelmébe ajánlja a Képviselő-testületnek a polgármesteri hivatal működéséről szóló elég 

részletes anyagot, mert emlékszik rá, hogy a piacról részletes beszámoló volt, mert a 

polgármesteri hivatal üzemeltette. Nánási Zsolt osztályvezetőhöz tartozott a piac és tudja, hogy 

minden évben ezeket leírja, tehát mindenről tudnia kell a testületnek.  

 

Molnár Gábor képviselő: A nagybanisok elnyomják a helyi termelők áruját. Vissza kellene térni 

termelői piacra, mert akkor kimennének a békési kistermelők is.  

 

Földesi Mihály képviselő: Igaz, hogy a piaci díjtételeken nem emeltek, de egy burkolt emelés 

mégis csak van. Azonban adminisztrációs költség, 500 forintos költség díj címén szabtak ki 

emelést. Tehát emeltünk és azzal egyet ért amit Csibor Géza mondott, hogy nincsenek kint 

árusok. Miért nincsenek? Azért mert a díjtételek magasak és ne Békéscsabához hasonlítsák mert 

nem tudnak 100 ezer embert biztosítani, mert ők is csak 50 ezren laknak, mégis csak nagyobb a 

lélekszám mint Békésnek.  A nyilvános WC 100/alkalom ezzel egyet ért. 

 

Kálmán Tibor polgármester: A nyilvános WC használata 100/alkalom, kivéve a bérleti 

szerződéssel rendelkezők valamint a pavilontulajdonosok számára. Az adminisztrációs díj pedig 

a bérleti szerződésen nem rendelkező árusítók esetében van.  

 

Balog Zoltán képviselő: Ha valaki a piacon egyszer elhagyja az árusítást akkor általában nem 

nagyon jelentkezik helyette senki. Megváltoztak az emberek, nem tyúk és disznó ólat építenek 

hanem gyepet, kerti kiülőt és nem is szeretnének kertekbe dolgozgatni a fiatalok. A 

jószágtartásba nem vágna bele a mai fiatalság, tehát kistermelőként nem fognak értékesíteni már 

a következő generációk. Sajnos ez a jövő és egyre nehezebb lesz rábírni valakit arra, hogy 

termeljen.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: A BKSZ folytatott megbeszélést a pavilonosokkal és külön 

megbeszélés történt az árusokkal is. Nagyon jó konstruktív beszélgetés volt és természetesen 

folytatni kell az együttgondolkodás jegyében, sok mindent változtatni kell de csak kéz a kézben 

lehet. 

Földesi képviselőtől azt kérte, hogy ne hozza oda azt a szót, hogy burkolt emelés, hiszen szépen 

zajlik a testületi ülés és ez a szó most vitára ad okot. Nincs burkolt emelés, ezt a szót nem az 

ésszerű érvek ütköztetésének fogja fel, hanem politikának. Nem emelnek senkinek, aki bérlettel 

rendelkezik a piacon, akik ott vannak a 80%-a bérlettel rendelkeznek. Csak azokra vonatkozik, 
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akik ad hoc jelleggel foglalnak helyet, azért mert olyan jogszabályi változások vannak, hogy 

most már az BKSZ-nek kell ellenőrizni, hogy az az ember jogosult –e egyáltalán árusítani.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

248/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, úgy dönt, hogy a határozat 1. 

mellékletét képező díjszabásnak megfelelően elfogadja a 2024. január 1-jétől érvényes piaci 

díjtételeket.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

 

23. Napirend tárgya: A Békés, Jantyik M. u. 33. szám alatti ingatlan hasznosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

A Békési Németek Egyesülete részére javaslom az ingatlan bérbeadását, kedvezményes bérleti 

díj megfizetése mellett. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

249/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 10. § (6) 

bekezdése alapján felmentést ad a pályáztatás alól az 5630 Békés, 5607 helyrajzi számon 

nyilvántartott, természetben az 5630 Békés, Jantyik M. u. 33. szám alatti ingatlan 
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vonatkozásában. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete - az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 10. § (1) 

bekezdése és 23. § (2) bekezdése alapján a 2023. december 1. napjától 2028. december 

31. napjáig tartó határozott időre a Békési Németek Egyesülete (adószám: 19368441-1-

04, nyilvántartási száma: 04-02-0003686, székhely: 5630 Békés, Jantyik Mátyás utca 33., 

képviseli: Nagy Lilla elnök) kedvezményes használatba adja az Önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező, 5630 Békés, 5607 helyrajzi számon nyilvántartott, 

természetben az 5630 Békés, Jantyik M. u. 33. szám alatti ingatlant. A kedvezményes 

használat díját - a rezsiköltség megfizetése mellett - 10.000,- Ft + ÁFA/hó összegben 

határozza meg.  

 

 

3. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, 

hogy a határozat 1. számú mellékletét képező szerződést aláírja, és az egyéb szükséges 

jognyilatkozatokat megtegye.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

24. Napirend tárgya: A Békés, Jantyik M. u. 29. szám alatti ingatlan bérleti szerződésének 

meghosszabbítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

A Békési Gazdasági és Szolgáltató Start Szociális Szövetkezet bérli jelenleg is az ingatlant. Kéri 

a bérleti szerződés meghosszabbítását, és kedvezményes bérleti díj megállapítását, mivel a 

szövetkezet pályázat keretében közel 30 millió forint értékben energetikai beruházást valósít meg 

az ingatlanon. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Rácz Attila képviselő: Korábban is jelezte és mint a szövetkezet kérné is, hogy a testületi 

üléseken a termékekből legalább az ivóléből legyen az asztalon. Nagyon dicsérjük a termékeit 

de, így látatlanban viszonylag gyenge véleményt tudnak róla formálni. Az önkormányzat is a 

tulajdonosok között szerepel, így aztán szeretné ha ez támogatva lenne.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Mindannyian áldozatok, mert az almalé kapacitást fölvásárolták 

és a helyi oktatási intézményekbe vitték a gyermekek számára.  

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

250/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete, az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 10. § (6) 

bekezdése alapján az Békés belterület 5609 helyrajzi szám alatt nyilvántartott, 5630 Békés, 

Jantyik u. 29. szám alatti ingatlan bérleti szerződésének időbeli hatályának 

meghosszabbítása vonatkozásában felmentést ad a pályáztatás alól. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 10. § (1) 

bekezdése és 23. § (2) bekezdése alapján Békési Gazdasági és Szolgáltató Start Szociális 

Szövetkezet (székhelye: 5630 Békés, Petőfi u. 2., adószáma: 24933076-1-04, képviselő: Izsó 

Gábor igazgatóság elnöke)  kérelmét jóváhagyja, és bérleti jogviszonyát az Békés belterület 

5609 helyrajzi szám alatt nyilvántartott, 5630 Békés, Jantyik u. 29. szám alatti ingatlan 

vonatkozásában a bérlő által a ,Komplex Energetikai Program" pályázati felhívására 

benyújtott KEP_22 azonosítószámú pályázat fenntartási idejének lejáratáig tartó 

határozott időre meghosszabbítja és az egyéb módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt 

bérleti szerződést a határozat melléklete szerint jóváhagyja. A bérleti díj összege 10.000,- 

Ft + ÁFA (azaz tízezer forint + ÁFA/hó). 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a 

határozat melléklete szerinti vagyonhasznosítási szerződés aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

25. Napirend tárgya: A Békés, Csabai u. 81. szám alatti ingatlan bérleti szerződésének 

meghosszabbítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

2016 óta a BKSZ Kft. használja bérleti szerződés keretében az ingatlant. Kéri a bérleti szerződés 

meghosszabbítását. Javaslom változatlan feltételekkel a bérbeadást. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

251/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete, az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 10. § (6) 

bekezdése alapján az Békés belterület 10606/6 helyrajzi szám alatt nyilvántartott, 5630 

Békés, Csabai u. 81. szám alatti ingatlan bérleti szerződésének időbeli hatályának 

meghosszabbítása vonatkozásában felmentést ad a pályáztatás alól. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 10. § (1) 

bekezdése és 23. § (2) bekezdése alapján a BKSZ Békési Kommunális és Szolgáltató Kft. 

(székhely: 5630 Békés, Verseny u. 4. képviseli: Nánási László ügyvezető) kérelmét 

jóváhagyja, és bérleti jogviszonyát az Békés belterület 10606/6 helyrajzi szám alatt 

nyilvántartott, és az 5630 Békés, Csabai utca 81. szám alatti ingatlan vonatkozásában 

2026. december 31. napjáig tartó határozott időre meghosszabbítja és az egyéb 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt bérleti szerződést a határozat melléklete 

szerint jóváhagyja, változatlan bérleti díj összeg mellett. 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a határozat 

melléklete szerinti vagyonhasznosítási szerződés aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

26. Napirend tárgya: A Békés Város Önkormányzata tulajdonában lévő gazdasági társaságok 

ügyvezetőinek és cégvezetőinek béremelése 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

 

Az előterjesztésben foglaltak szerint javaslom az ügyvezetők béreinek a rendezését. 

Személyenként külön-külön fogom feltenni szavazásra a határozatokat. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: Azért tették meg ezt a lépést mert egy olyan jó képviselő testületük 

van, hogy mindannyian egyhangúan szokták elfogadni a beszámolókat. Minden képviselő az 

elismerését fejezi ki az elvégzett munkával kapcsolatban. Az volt a gondolatmenet, hogy egy 

szintre kerüljenek a bérek, nyilván mások a profilok, méretek a cégeknél, de a Képviselő-

testületnek a bizalma benne van a cégvezetőkben.  
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Rácz Attila képviselő: Megköszönte Mucsi képviselő dicséretét. Azonban nem is igazán a 

testület a jó, hanem a Hivatal munkáját kellene megdicsérni, hiszen olyan előterjesztéseket 

kapnak, amelyre egyöntetű 11 szavazat érkezik. Ezúttal is megköszönte a Hivatal szép munkáját.  

 

Földesi Mihály képviselő: Egyetért az előtte szólókkal, mind a két esetben. Az ügyvezetők 

munkáját megköszönhetik és látják számokban is az emelkedést. Elfogadja Mucsi képviselőnek 

a gondolatait, hogy megpróbálják egyenlő szintre hozni, mert azért annyira nem sikerült. 

Felolvasott egy facebook messegger üzenetet és ebből idézett pár mondatot: Nekem a nem 

termelő cégek ügyvezetőinek, cégvezetőinek díjazásával van bajom.. aztán leírja, hogy kikkel 

igen és kikkel nem.  Ő is úgy gondolja, hogy ez egy nagyon dicséretes dolog, hogy figyelembe 

veszik a szakmai munkát és olyan infláció van, hogy akár még az 1 millió forintot sem sajnálná 

egyik cégvezetőtől sem. Akkor lenne nyugodt és igennel szavazna, ha FEB-től kaptak volna egy 

írásos anyagot, amely alapján leírják, hogy igen is a cégvezetők bérének a kifizetése az nem fog 

gondot okozni a Kft. fejlesztésének, illetve ugyanezt meg tudják tenni a Kft.-ben dolgozók 

irányában is. Hallotta Deákné Domonkos Julianna képviselőtől, hogy majd a cég többi dolgozója 

is kap majd béremelést, de bízik benne, hogy ez így is lesz. Azonban nem látja azt 2023. májusig 

a Kft. beszámolók után, hogy önkormányzati segítség nélkül ezek a Kft.-k ezeket a magas 

béremeléseket ki tudják termelni, ugyanis 15-65%-ig vannak béremelések, azért ezek igen 

magasak. Ameddig nincs arról kimutatás, hogy kitermeli a cég a béremelését addig nem tudja 

megszavazni ezt a napirendi pontot. 

 

Mucsi András képviselő: Hamarosan jön a fő napirend az interpellációk, ami arról fog szólni, 

hogy képviselők nagyon helyesen a választókerületüknek a gondjait hozzák. Ezt a 

feladatmegoldást a BKSZ-nek adják ami az ők költségeit terheli, ami nem biztos, hogy jó. Az 

uszoda költségvetésében volt -20 millió forintos tétel is, de akkor ebben az esetben rúgják ki az 

uszodavezetőt vagy zárják be az uszodát mert mínuszos az uszoda a Képviselő-testület szerint? 

A Madzagfalvi napokat ha csak városi forrásból kellene megcsinálni, akkor megnézhetnénk azt 

a rendezvényt. Érti, hogy bevételt várnak el, de ha az utcánkat megcsinálja a BKSZ az nulla 

bevétel és 4 millió kiadás évente. A piacba bele kell tenni a pénzt a BKSZ-nek, a Kulurális 

Központnak a könyvtár részét a közművelődési normatíva azt nem fedezné. Azt kérte, hogy 

támogassák ezeket a béremeléseket.  

 

Földesi Mihály képviselő: Évek óta azt beszélik, hogy nincs ingyen munka és akkor most Mucsi 

képviselő miről beszél? A BKSZ Kft.-nek igen is az általány fölött illene fizetni az elvégzett 

munkáért. Most vagy ellentmondás van, vagy pedig alátámasztotta azt, hogy igen is van ingyen 

munka.  

 

Csibor Géza képviselő: Nem azt mondta Mucsi képviselő, hogy ingyen munka hanem azt, hogy 

nem termelői munka. Tehát nem hoz be bevételt, de mégis meg kell csinálni. 

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Csibor képviselő gondolata elég jó volt. Nem kellene minden 

döntésnél a FEB mögé bújni. December elsejétől 10-15%-al emelkedtek a minimálbérek. Vannak 

olyan vezetők, akiknek majdnem a minimálbér összege a fizetése. A FEB nem tudja azt 

megmondani, hogy ki tudja –e gazdálkodni, mert az nem az ő dolga. Mindenki kapott egy 

üzenetet valakitől és azt reagálták, hogy támogatják.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ingyen munka nincsen mert azt mindig fizeti valaki. A BKSZ és a 

Városüzemeltetési Kft. is abból üzemeltet, amit az egyéb bevételeiből összeszed, illetve amit 

támogatásként kap év elején az önkormányzattól.  
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További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el 

Nánási László ügyvezetőre vonatkozó határozati javaslatról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

252/2023. (XI. 30.) határozata  

 

 Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete, mint a BKSZ Békési 

Kommunális és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság döntéshozó szerve, 2023. év 

december 1. napjától kezdődően Nánási László ügyvezető munkabérét havi bruttó 

690.000,- Ft-ban állapítja meg. A munkaszerződés egyéb feltételei változatlan formában 

hatályban maradnak. 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a béremelés végrehajtásához szükséges munkaszerződés-módosítást előkészítse és 

azt aláírja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el dr. Pappné Darida Andrea ügyvezetőre 

vonatkozó határozati javaslatról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

253/2023. (XI. 30.) határozata  

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete, mint a Békés Városi Kulturális 

Központ, Könyvtár, Múzeum és Sport Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 

döntéshozó szerve, 2023. év december 1. napjától kezdődően dr. Pappné Darida 

Andrea ügyvezető munkabérét havi bruttó 790.000,- Ft-ban állapítja meg. A 

munkaszerződés egyéb feltételei változatlan formában hatályban maradnak.  

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a béremelés végrehajtásához szükséges munkaszerződés-módosítást előkészítse 

és azt aláírja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el Vígné Darányi Berta cégvezetőre vonatkozó 

határozati javaslatról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

254/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete, mint a Békés Városi Kulturális 

Központ, Könyvtár, Múzeum és Sport Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 

döntéshozó szerve, 2023. év december 1. napjától kezdődően Vigné Darányi Berta 

cégvezető munkabérét havi bruttó 520.000,- Ft-ban állapítja meg. A munkaszerződés 

egyéb feltételei változatlan formában hatályban maradnak. 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a béremelés végrehajtásához szükséges munkaszerződés-módosítást előkészítse és 

azt aláírja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el Pikó Imre cégvezetőre vonatkozó határozati 

javaslatról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

255/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete, mint a Békés Városi Kulturális 

Központ, Könyvtár, Múzeum és Sport Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság 

döntéshozó szerve, 2023. év december 1. napjától kezdődően Pikó Imre cégvezető 

munkabérét havi bruttó 420.000,- Ft-ban állapítja meg. A munkaszerződés egyéb 

feltételei változatlan formában hatályban maradnak. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete felhatalmazza a Polgármestert, hogy a 

béremelés végrehajtásához szükséges munkaszerződés-módosítást előkészítse és azt 

aláírja. 
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Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el Nagy Richárd ügyvezetőre vonatkozó 

határozati javaslatról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

256/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete, mint a Békési Férfi Kézilabda 

Kereskedelmi és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság döntéshozó szerve, 2023. év 

december 1. napjától kezdődően Nagy Richárd ügyvezető munkabérét havi bruttó 

690.000,- Ft-ban állapítja meg. A munkaszerződés egyéb feltételei változatlan formában 

hatályban maradnak 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a béremelés végrehajtásához szükséges munkaszerződés-módosítást előkészítse és 

azt aláírja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el Bak Ádám ügyvezetőre vonatkozó határozati 

javaslatról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

257/2023. (XI. 30.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete, mint a Békés Turisztikai és 

Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság döntéshozó szerve, 2023. év december 1. 

napjától kezdődően Bak Ádám ügyvezető munkabérét havi bruttó 650.000,- Ft-ban 

állapítja meg. A munkaszerződés egyéb feltételei változatlan formában hatályban 

maradnak 
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2. Békés Város Önkormányzata Képviselő testülete felhatalmazza a Polgármestert, 

hogy a béremelés végrehajtásához szükséges munkaszerződés-módosítást előkészítse és 

azt aláírja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

27. Napirend tárgya: Költségvetési előirányzat átcsoportosítás engedélyezése 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

A Békési Ifjúsági Asztaliteniszért Alapítvány támogatására teszünk javaslatot. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

 

Rácz Attila képviselő: Az előző napirendi ponthoz azt fűzte, az ingyen munka kapcsán, nem 

lenne vita, hogy melyik körzetben mennyi munka kerül elvégzésre, ha a megszűntetett képviselői 

alapot visszaállítanák és minden képviselőnek lenne a saját körzetében felhasználható összeg. 

Mivel el kell távoznia az ülésről ezért mindenkinek áldott ünnepet kívánt.  

  

Kálmán Tibor polgármester: Viszont kívánt kellemes ünnepet.  

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Rácz Attila elment. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

258/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat 5/2023 (II.24.) Békés 

Város Önkormányzata 2023. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendeletben 

tervezett, személyi jellegű kiadások K121 rovat, 011130 kormányzati funkció terhére 

84.000 Ft, a munkaadókat terhelő járulék előirányzat K2 rovat, 011130 kormányzati 

funkció terhére 9.828 Ft átcsoportosításáról dönt a K512-03 Működési célú támogatás 

nyújtás egyéb civil szervezetnek elnevezésű rovat, 84031 kormányzati funkció javára 

93.828 Ft összegben. 

I.  

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban 
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Rendelet) 6. §-a alapján a céljai eléréséhez működési célú támogatást nyújt az alábbiak 

szerint: 

Békési Ifjúsági Asztaliteniszért Alapítvány (székhelye: 5630 Békés, Cseresznye u. 5. képviseli: 

Balogh Bernadett Éva) támogatására 93.828 Ft. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a 

fentiek szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás 

felhasználásáról azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell írásos 

tájékoztató megküldésével elszámolnia, melynek elmaradása esetén – annak pótlásáig – az 

Önkormányzat minden további támogatást felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy 

nem rendeltetésszerű felhasználása esetén a támogatott szervezetet visszafizetési 

kötelezettség terheli. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

28. Napirend tárgya: Szent Lázár Alapítvány kölcsönkérelme 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Az Alapítvány meghatározó szerepet tölt be a város életében. Lakhatási szolgáltatás bővítését 

tervezik 6 fővel, és ehhez kérik a kölcsön folyósítását. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

259/2023. (XI. 30.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete dönt arról, hogy az Önkormányzat 

10.000.000 Ft összegű kölcsönt nyújt a Szent Lázár Alapítvány számára, és felhatalmazza 

Polgármesterét a szerződéskötésre. 

 

2. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete dönt továbbá arról, hogy a kölcsön 

kifizetése a „Működési célú visszatérítendő támogatások, kölcsönök nyújtása 

államháztartáson kívülre” jogcímen, a határozat mellékletét képező szerződés alapján 

történik, a 11998707-04606811-10000214 Fejlesztési tartalékalap számla és Általános 

működési tartalékok terhére, az alábbi kondíciókkal: 

 

Futamidő:   2025. december 31. 

 Törlesztés ütemezése: 2024. december 31-ig 4.000.000 Ft 
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     2025. december 31-ig 6.000.000 Ft 

Összeg:   10.000.000 Ft 

Kamat:    O/N BUBOR (napi) 

Kamatfelár:   nincs 

3. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Polgármesterét a 

szerződéskötésre. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

 

Interpellációs válaszok 

 

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Deákné Domonkos Julianna képviselőt, hogy az 

interpellációjára adott választ elfogadja-e?  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

 

Mucsi András képviselő: interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Mucsi András képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Mucsi András képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

 

Földesi Mihály képviselő: interpellációjára adott válasz 

 

Földesi Mihály képviselő: Elfogadja ami le van írva, hogy a sitt eltávolításra került és már nincs 

a téglagyári területen. Mivel műholdon elég sok mindent meglehet látni, ezért inert lerakóba 

mekkora mennyiség lett beszállítva? Mekkora költség lett kiszámlázva?  

 

Három töltés van a gödörnél, erről most eltűnt a sitt. Ki és miért szállította el? Az önkormányzat 

mekkora bevétellel rendelkezik ebből? 

 

Kálmán Tibor polgármester: Mikori a fotó?  

 

Földesi Mihály képviselő: A legfrissebb, összehasonlítva egy 2013-5-ös adattal. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Közösen nézzék meg azt, hogy mire gondol. 
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Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Földesi Mihály képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Földesi Mihály képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

 

Jenei Sándor  képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Jenei Sándor képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

 

Jenei Sándor képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

 

Interpellációk, bejelentések következnek. 

 

Balog Zoltán képviselő: Az az agyag, ami ki lett termelve utoljára az értékesítve lett, ami a két 

gátat képezte. Még annak idején értékesítve lett, szóval annak a tulajdonosa folyamatosan 

használja. Az utolsó információ szerint az valakinek a tulajdona, ott tárolt azon a külön helyrajzi 

számon, mint Gát. Látta képviselő úr oldalán, hogy megjelent a másik tóról egy kép, tehát a 

borosgyáni osztatlan közös tulajdonát képző magánterületről képek kerültek fel. Egy horgász 

küldte be, aki a saját birtokán az útjavításhoz odahozott cseréptörmelékkel feljelenti saját magát. 

A két tavat elválasztó gát, amikor bányáztak akkor építették annak idején a Békési Horgász 

Egyesület is ott a helyi területen található anyagokból lett az a gát megerősítve, hogy a két tó ne 

boruljon össze. Most alacsonyabb víz van benne az egyik tóba és látszik, hogy vannak beton és 

tégladarabok belehajigálva, de egyes területeken három méter vastagon van. Volt ott egy másik 

bányagödör, amit még annak idején a téglagyár működése folyamán a helyben keletkezett 

téglahulladékot oda hordták be és azzal van feltöltve az a rész.   

A mezőgazdasági úttal kapcsolatban, azok az utak amin ő járt és találkozott ilyen utakkal, azok 

mind helyi összefogással létesültek. Most a jelenlegi helyzetben is ez lenne a legkézenfekvőbb, 

hogy ebbe az irányba elmozdulni, hogy ott a földtulajdonosok illetve a gazdák, akik ezeket a 

nagy gépeket birtokolják, azok is beszálltak költséggel ezekbe az utakba, hogy megvalósuljanak. 

Az ők érdekük is volt, hogy nem kellett a városba szaladgálni, hanem szabadon közlekedhetnek 

a különböző települések illetve a művelt területek között.  

 

A Teleky utcáról jelezték többen, hogy a nem aszfaltos rész kikátyúsodott, illetve tönkrement.  

A Nyíl utca útalap burkolata ment tönkre, főleg a Raktár sor felőli út vége.  

Csatárkert felvezető útja a 47-es és Gerlai út összekötő terület közt annak egy része annak idején 

az önkormányzat megcsinálta és most újra szükség volna. A Csatárkerti részen az út mellett 14 

db világítás nem ég, közvetlenül a buszfordulótól pedig 6 db világítás nem ég. A Petőfi és Kút 

utca közötti szakaszon is több lámpa nem működik.  

 

Földesi Mihály képviselő: Balog képviselő által fölvetett töltéssel kapcsolatban nem szeretne 

reagálni. Azért egy agyagtöltés elhordásához kell bányaengedély, járulékfizetés. Tehát először 

kérdezzék meg azt, hogy ki és miért hordta el és majd kapnak rá választ. Ha lekérik a tulajdoni 

lap részletet, akkor három töltés van rajta.  
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Veres Péter téren ahol a játszótér és a kövesutat elválasztó kerítés van. Sikerült majdnem egy 

gyermeknek ott maradni mert felbotlott. A kerítésnek az első oszlopát minél hamarabb szedjék 

ki onnan mert életveszélyes.  

Megköszönték a Veres Péter téri lakók, hogy elkészült a kukatároló, most már éjszakai 

időszakban nem történik onnan halászás. Ugyanakkor körülötte nagyon nehéz a megközelítés 

egy esős időszakba, mert csizmában lehet csak megközelíteni a kukatárolót. Történt ott már egy 

árok elkészítése, ami elvezeti az esővizet, de egy a baj, hogy a víz csak lefele tud folyni. A 

parkoló résznél át kellene bukjon a víz és utána a szintén magasabban lévő elkészített árkot ki 

kellene mélyíteni, hogy elvigye a vizet. Oldalt a kuka mellett egy négyállásos parkolót 

alakítanának ki és szórt kővel megoldva és azt kérdezték, hogy mikor lesz meg. Ha lesz kő, akkor 

reméli, hogy megtudják oldani minél hamarabb, mert a kocsikkal emiatt nem tudnak beállni a 

parkolóba. Fényképeket tud mutatni ha szükséges. 

 

 

Molnár Gábor képviselő: A Csabai úton a volt óvoda előtt ki van vágva egy kocka az útból és 

15 cm mély a lyuk, lehetetlen kikerülni és jó lenne, ha minél hamarabb megcsinálnák.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Földesi képviselőnek válaszolt, hogy egy magántulajdon volt az 

a terület régen és most elszállították onnan, ami ott volt.  

A BKSZ udvarára beszállítással kapcsolatban a BKSZ nem adhatja ki azt, hogy milyen 

vállalkozás és mennyit fizetett, hiszen ez jogszabályilag tiltott, mert üzleti titok a másik fél 

részéről. Az a javaslata, hogy a tulajdonostól kérdezze meg, hogy mi történt, mert a vállalkozó 

biztos megmondja. Természetesen a BKSZ számlát adott, befogadó nyilatkozatot, tehát 

mindenben úgy járt el, ahogy az szabályos.  

 

A Veres Péter térrel kapcsolatban ő ígérte, de erről a parkolóról azt beszélték az ottani lakókkal, 

hogy az aszfaltozás után ki lesz javítva ott az a rész.  

A kerítést is meg fogják csinálni, a BKSZ-nek van külön olyan kollégája, aki minden hónapban 

végig járja az összes játszóteret és visszahelyezi, megjavítja az elromlott tárgyakat.  

 

Balog Zoltán felvetésére azt válaszolta, hogy a Teleky utcát meg fogják vizsgálni majd a műszaki 

osztály vezetőjével is, mert a Teleky utca vége is aszfaltozásra kerül. Az MVM-el kapcsolatban 

az önkormányzat sem tud mást csinálni csak a hibabejelentést kitölteni.  

Amit Földesi képviselő említett gödör, ki lesz takarítva és hamarosan meg fogják csinálni.  

A Csabai úton történt víz vagy gázbevezetés, majd szólnak az illetékesnek és megoldást is 

keresnek rá, de ez nem önkormányzati munka volt.  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Boldog, hogy szépül a város és az ünnepi díszek lassan 

a helyükre kerülnek. Ennek mindannyian nagyon örülnek, hiszen tavaly egy picit spórolósabbra 

vették a dolgokat és volt ezzel kapcsolatban kérés, észrevétel. Rengeteg rendezvény lesz a 

városban, holnap a Békési Kalendárium átadó ünnepségére is várják szeretettel a vendégeket. A 

gyerekek számára játszóházak lesznek, mikulásműhely. Vasárnap indul az adventi 

vasárnapsorozat Kálmán Tibor polgármester úr fogja megnyitni. Adventi hangversenyre hívják 

az érdeklődőket, szalagavató ünnepségre is és kérte a képviselő társakat, hogy vegyenek részt 

ezeken a rendezvényeken hiszen várják őket szeretettel.  

Megköszönte a jó együttműködést illetve az önkormányzat dolgozóinak azt a segítséget, amit 

személy szerint is kapott egész év során. Kellemes ünnepeket Kívánt mindenkinek.   

 



 

 

 

55  

Kálmán Tibor polgármester: Jelenleg előkészítés alatt van két pályázat, aminek a beadási 

határideje december 29. tehát egy soron kívüli testületi ülés még az elkövetkezendő két hétben 

várható.  

Mivel több tárgyalandó napirendi pont nincs, ezért az ülést bezárta. 

 

Áldott, békés ünnepeket, jó pihenést kívánt.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

Kálmán Tibor        Tárnok Lászlóné  

 polgármester                        jegyző 


